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Volili hotno najboljše, najnaprednejše in 
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Kako se ljudstvo 
goriškega okraja 

• pripravlja na volitve
Po vsem goriškem okraju se je 

začelo prebujati živahno pomladan
sko življenje. Že sam pogled na mno
žice delavnih ljudi, ki so začele s pri
pravljalnimi deli za gradnjo Nove 
Gorice, in na delovne kmete, ki so 
se letos z mnogo večjim delovnim po
letom lotili prvih pomladanskih del 
na polju z zavestjo, da delajo za sebe 
in skupnost, nam dokazuje izredno vi
soko zavest našega ljudstva za izva
janje Titovega petletnega plana. Na 
obrazu vsakega posameznika se zrcali 
ves delovni polet, s katerim se vsak 
trudi že v letošnji pomladi, prvič v 
Jugoslaviji, v državi delovnih ljudi, 
nadoknaditi to, kar v prejšnjih dveh 
letih zaradi anglo-ameriške okupa
cije ni bilo mogoče napraviti.

Za izvajanje vseh uredb Zvezne 
vlade o garantirani preskrbi, o veza
nih cenah, o preskrbi kmetov v pa
sivnih m opustošemih krajih, pa so 
6e vrstili, se vrstijo in se bodo še 
vrstili masovni sestanki po 'vseh va
seh, na katerih okrajni in krajevni 
aktivisti pojasnjujejo pomen itn na
men vseh teh uredb, ki pomenijo ve
lik korak naprej na pot socializma. 
Vsakega, tako delavca, kmeta kot in
telektualca, zanima, kaj mu te ured
be prinašajo. Pri obravnavanju uredb 
Zvezne vlade o preskrbi se'ne pozabi 
na obravnavanje o pomladanski setvi, 
ker naše ljudstvo hoče v celoti izpol
niti novoletno poslanico maršala Ti- 
ta, k: je opozoril na zaostalosti kme
tijske proozvodinje napram industrij
ski in da bo prav zato treba obdelati 
vso zemljo in dvigniti kmečko proiz
vodnjo, da bodo delavci v industriji, 
rudarstvu in pri novogradnjah imeli 
dovolj hrane in da bodo kmetje za 
izkupiček od svojih pridelkov lahko 
kupovali industrijske produkte. Tudi 
za izboljšanje dela pri obdelavi zem
lje je veliko zanimanje. Kmetje so 
kontmhirali toliko zemlje za oranje 
s traktorji, da traktorska postaja v 
Ajdovščini tega ne bo niti zmogla. 
Zato že povzema OLO vse potrebne 
ukrepe, da bo vključil v plan pri po- 
mladamskem oranju vse privatnike, ki 
posedujejo traktorje.

Največ skrbi povzroča kmetova’cem 
pomanjkanje semen, zlasti krompir
ja. Da je pomanjikanje krompirja za 
6eme, je več vzrokov. Glavni vzrok 
Je ta, da v okolici Gorice, v Brdih 
\n Y. Soški dolin! niso imeli navade, 
da bi se v jeseni oskrbeli s semen
skim krompirjem. Vprašanje preskrbe 
semenskega krompirja za pomladan
sko setev še ni zadosti jasno in ostro 
Postavljeno v jeseni, zato so nekateri 
KLO in zadruge pustili že nakazani 
semenski krompir več mesecev ležati 
v zadrugah na Banjški planoti, Gr
garju in čepovanu, tako da ga je 
nato odpelja' NAVOD za prehrano. 
Ljudski odbor se potom odseka za 
kmetijstvo trudi, da bi to napako, ki 
je bila storjena zaradi premajhnega 
čuta odgovornosti nekaterih 'članov 
krajevnih LO in zadrug, popravil. 
Opravičiti pa bi se mogli pred ljud
stvom tudi tisti nameščenci in člani 
OLO, ki so v jeseni pri kontrahaži 
krompirja izjavili, naj kmetje odpro
dajo . v® krompir, da jim bodo po
gladi že drugega pripravili za seme. 
Kmetova'cem samim pa bo to tudi v 
dober pouk, da bodo oddajal: v bo
doče to kar 60 namenil; za seme šele 
■ adar bodo !m(;li drugo boljše seme 
iz višjih predelov že v svojih zadru
gah. Povpraševanje je tudi po umet
nih gnojilih vedno večje, kar pomeni, 
da imajo kmetje vedno večje zaupa
nje v umetna gnojila, s katerimi ho
čejo zvišati hektarski donos.

OLO in okrajna poslovna zveza sta 
skupno napravila plan in postavila ro
ke za decentralizacijo zadrug in usta
novitev novih, za vsak KLO svojo za
drugo, Tako je iz prej 18 obstoječih 
zadrug nastalo 9. marca 80 zadrug. 
'-'Otovo je s te mustvarjen osnovni te- 
znolj za izboljšanje gospodarstva na- 
s^mu kmetu na vasi m temelj kultur
ni trgovini po vezanih cenah. Gotovo 
Pa je tudi, da bo nadaljnjemu razvoju 
zadružništva in kulturni trgovini tre
ba posvetiti tako od strani naše ljud
ske oblasti kot od strani ljudstva sa- 
mega še mnogo pozornosti, ker že sa- 

dejstvo, da so se nekateri boga- 
tejsi kmetje — stari zadružniki, pred
stavniki zadrug in nekateri poslovod- 
Je, decentralizaciji upirali, nas lahko 
Pr'T>r,2a, da bodo prav ti ljudje tudi 
v. bodoče še skušali rovariti in raz
bijati enotnost, in tako zavirati hi
trejši razvoj zadružnemu gospodar
stvu :m kulturni trgovini. Da pa naše 
jnilstvo pravilno razume vsa vpraša
nja za dvig našega gospodarstva in 
Kulturne trgovine, pa nam priča po
javljanje jakosti za gradnjo zadružnih 
domov. kot je to primer v Medani, 
Batujah, Dol Predmeji itd. Da bodo 
torej kmetje najhitreje dobili zaupa
nje v svoje zadruge, je potrebno, da 
Kmetje—zadružniki sami poskrbijo, 
ba bo njihova zadruga imela 15. mar. 
°tt že založeno trgovino z vsem po
trebnim b’agom po vezanih cenah. 
v nasprotnem slučaju naj takoj ja- 
*tJo okrajnemu TO.

V času vse te velike razgibanost: 
bted kmečkim prebivalstvom v na-
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ših vaseh, pa naše mladinske brigade 
in naši delavci z vetikim delovnim 
poletom že gradijo široko cesto čez 
solkansko polje, ob kateri se bo že 
letos začela graditi Nova Gorica. Šte- 
vi'o mladincev je vsak dan večje 
Prav tako dnevno narašča dnevni 
število delavcev. V teku meseca je ra
čunati še na vedno večje dviganj« 
ljudstva.

Z izvajanjem novih uredb o garan
tirani preskrbi s povišanimi obroki ps 
bomo pospešili prihod nove delovne 
sile na gradilišče. Hrana na gradbi
šču, odnosno v menzi, pa je bila zelo 
enolična, kar je razumljivo, če je 
de'nvcem začelo razburjati živce. Ket 
v teku 10 dni ni bilo nobenih spre
memb v hrani, so začeli iskati vzroke, 
katere so na skupnem sestanku med 
sindikatom, upravo in predstavniki 
oblasti tudi našli. Upravnik podjetja 
je trdil, da od okraja ne dobi jo vsega, 
kar jim pritiče. Ekonom pa je na
vedel vse, kar imajo dobiti. Končne

Z volitvami fr poti 
v socializem

so našli vzrok slabe hrane v tem 
ker uprava ni izved'a sklepa, da b 
poslala nakupovalce prostih viškov \ 
bogatejše okraje oz. kraje. Popolno
ma razumljivo je da se tak, ki je 
bil za časa NOB občinski svetnik i 
Ljubljani, težko uživi v naše prero
jeno življenje, kjer je treba izvajat: 
dosledno tudi predloge in sklepe, ki se 
jih sprejme na skupnem sestanku e 
sindikatom. Velike in odgovorne na- 
'oge se v zvezi z lokalnim gospodar
stvom, v zvezi z ustanavljanjem raz
nih produktivnih uslužnih in komu
nalnih podjetij, postavljajo pred 
okrajni ljudski odbor in vse KLO, 
Lokalna podjetja imajo zelo važne 
vlogo za zboljšanje preskrbe, dopol
njevanje republiške proizvodnje in 
za proračunske dohodke OLO in 
KLO; zato mora biti tudi glavna skrh 
OLO in KLO, da že takoj ob ustano
vitvi poskrbe za dobro upravo vsa
kemu podjetniku in da jih kot uprav
no operativni vodite'j vodijo, da jim 
poskrbe. <isnovna in obratna 6redstva 
in od njih zahtevajo potrebno dnevno 
evidenco, da se tako lahko pomaga 
v težavah im odkrije pomanjkljivosti 
in napake, še preden nastane večja 
škoda. Planska komisija proučuje vse 
predloge in možnosti za vsak KLO 
posebej, pa tudi KLO bodo vpraša
nju ustanavljanja podjetij mogli po
svetiti več pažnje. S postavljanjem 
tega vprašanja pred zbore volivcev 
bo največ uspeha, ker več glav več 
vč.

Pred volitvami OLO, ki bodo dne 
21. marca, dobivajo vsa ta vprašanja 
važno vsebino. .Ne sme biti predvoliv- 
nega zborovanja, kjer se ne bi tudi po 
večkrat dotaknili vsega, kar nam je 
potrebno napraviti in kar zmoremo 
napraviti, ne govorilo tud- o tem, kaj 
smo že napravili [o kako smo napra
vili. Razumljivo je, da se pri vsakem 
delu napravijo tudi nekje manjše, 
nekje večje, napake. Razumljivo pa 
je tudi, da je treba napake sproti od
praviti, odnosno že vnaprej onemo
gočati. To pa je mogoče le s sodelo
vanjem vsega 'judstva in s pravo kon
struktivno kritiko na pravem mestu. 
Če bi spiske upravičencev za garanti
rano preskrbo delal- pri KLO s so
delovanjem množičnih organizacij 
in volivnih upravičencev, bi se ne 
zgodilo, kot se je zgodilo v Kanalu 
in vrsti drugih KLO, da so družinski 
člani.delavcev, kateri tam stanujejo, 
ker jih delavci ne morejo 6pravitf s 
seboj v kraje,, kjer so zaposleni zara
di pomanjkanja stanovanj, ostali brez 
živilskih nakaznic.

O vseh. teh pomanjkljivostih in na
pakah, ki jih napravijo posamezniki, 
je treba spregovoriti na predvokvnih 
zboro anjih. Volivci sami naj vedo, da 
6e bodo prav z njihovo pomočjo v 
bodoče že v naprej slične napake 
onemogočale. Tisti člani KLO ali na
meščenca OLO pa, k’ so te napake 
napravili, naj jih pred volivci tudi 
priznajo. V kolikor pa bi volvci za
pazili, da se je kjer kaj napravilo po- 
prijateljstvu, znanstvu ali sorodstvu 
naj to tudi utemeljijo in kritizirajo 
ter prijavijo Okrajnemu ljudskemu 
odboru.

Prema’o bi bilo, če bi vsem našim 
gospodarskim nalogam in ukrepom ne 
znali dati tudi politične vsebine. Z 
ozirom na to, da smo m: na najzapad- 
nejši meji FLRJ ima izvajanje vseh 
gospodarskih nalog pri nas še večji 
pomen. Prav zaradi tega nas bo skušal 
sovražnik zavirati prav zaradi naše 
enotnosti, ustvarjati malodušje, go
vorjenje o . vojni, povzročanje neza
dovoljstva itd. Od kje bi glasovi o 
vojni. in. povzročati-ju nezadovoljstva, 
razbijanje enotnosti in malodušja pri
hajali,, nam ne bo težko ugotoviti, če 
pomislimo na de'ovanjp Vatikana, na 
ekspoziture^ ameriškega imperializma 
v Italiji, na okrožnico škofov Schu- 
schierja v Milanu in Morgotti-ja v 
Gorici ter na tisti del njihovih hlap
cev, pri nas, ki se nikakor ne morejo 
sprijazniti z dejstvom, da se kolo zgo
dovine ne da več zavrteti nnzaj, niti 
zaustaviti. Da bi imperialisti > in so
vražniki našega napredka za vi Adi iz
vajanje . našega petletnega ' lana, 
zadržujejo naše zlato, hikra ' ob 
istem času pa govore o svojem pro
gramu »pomoči« Evropi, če pa! po- 
gVdamo samo na Italijo De Gasperi- 
ja, lahko eiobimo dovolj jasno aliko,

Potek dela pri gradnji Nove Gorice

Solkanci sprejemajo obveznosti 
na predvolilnem zborovanju

Z mladinske konference v Solkanu

Dan mladinskih delovnih hngad 
pregled moči naše mladine

Delavci so se prostovoljnega dela 
stoodstotno udeležili. Opravili so 180 
prostovoljnih ur. Delali so z navdu
šenjem v pravem tekmovalnem tem
pu, kar so pokazali rezultati opravlje
nega dela.

Pododbori sindikatov tekmujejo 
med seboj, kdo bo najboljši. Tekmo
vanje so si napovedali* v raznih toč
kah. kot v dviganju delovne discipli
ne, izboljšanju kvantiietnega in kva
litetnega dela, dviganju kulturnopro- 
svetnega dela Itd.

Ob zaključku tekmovanja bo naj
boljši pododbor prejel prehodno za
stavico.

niških cest in drugih manjših popra
vilih.

Poleg tega so sklenili preimenovati 
ulice po Solkanu In sicer s sledečimi 
napisi:

Ulico Brigatta Pescara v »Parti
zanska ulica«,

Ulico Monte Samlto v »Ulica IX. 
Korpusa«,

Ulico Brigaitta Trapami v »Ulica. • 
tov. Valentinčiča Maksa«,

Trg pa bodo nazivali »Trg Jožeta 
Srebrniča«.

S tem bodo dokončno odpravili 
Ostanke iz čaisov fašistične Italije in 
počastili spomin na partizanske boje 
in na padle partizanske junake.

Gradilišče Nove Gorice Je eno naj
važnejših gradilišč v našem okraju 
in ima ogromen gospodarski in poli
tični pomen.

Na gradilišču so danes na delu tri 
mladinske brigade in približno 7wd 
delavcev« katerih število se iz dneva 
v dan veča- Dela. ki so bila do sedaj 
radi slabega vremena ovirana, so v 
polnem teku.

Glavna mestna cesta in regulacija 
Korena je sedaj najvažnejše delo na 
gradilišču. Na dolžini 1200 m je v 
obratu 7 buldožerjev, več parnih in 
motornih valjarjev, ježev za tlačenje- 
Groba zemeljska dela so s pomočjo 
tehničnega osebja, mladinskih delov
nih brigad, delavcev in strojev, kon
čana.

V teku je že posipanje in valjanje 
zaščitne plasti, istočasno pa buldo
žerji ravnajo hodnike.

Material se dovaža iz gramoznice 
In dveh kamnolomov. Iz kamnoloma 
za šolo v Solkanu je napeljan poljski 
tir, po katerem se dovaža tolčenec 
z vagoneti, ki jih vleče bencinska 
derezina.

Ker sedanja produkcija kamnolo
mov ne bo zadostovala planski po
trebi gramoza in tolčenca. se je 
organizirala nova brigada delavcev 
za sejanje peska. Nakladanje, ki je 
precej zamudno, pa se bo pospešilo 
z bagrom, ki je že na P°tl v gramoz
nico. V kamnolomih se tudi zaklju
čuje betoniranje temeljev za drobilce 
in siloze.

Za gradnjo Nove Gorice Je nujno 
potrebno izsušiti velike površine moč
virja pod Krombergom in regulirati 
potok Koren. Meritve so bile začet
kom februarja končane in 12. febru
arja t-1. so mladinske delovne brigade 
že pričele z odkrivanjem ruše in 
humusa.

V prvi etapi bo regulirana dolžina 
890 m, s čemer so pričele mladinske 
delovne brigade že 12. februarja. 
Dela so do sedaj na odseku, dolgem 
465 m, kjer Je že odkrit ves humus 
ter Izrezana fn obložena vsa ruša v 
figure levo in desno od nove struge. 
Do današnjega dne so mladinske

V soboto 6. mairca ob 17 je 
stekla žičnica izpod Čavna v Čr
niče. Po treh mesecih napornega 
dela eielavcev pod vodstvom' no- 
vaitorja Grudna iz Tolmina je žič
nica dokončana. Prispeli so po 
žičnici prvi hlodi, žičnica je dolga 
3.200 m in sloni na osmih močnih 
nosilcih in na velikem 20 m viso
kem močnem nosilcu, za vožnjo 
ima 14 vpreg — 7 polnih in 7 
praznih, vsaka vprega pripelje od 
400 do 500 kg hlodov, tako imamo 
v dolini v 8-umem delovnem času 
30 do 40 kub. m lesa. S tem bo 
dograjena žičnica izplačana v te
ku dveh mesecev.

Žičnica je velikanske gospodar
ske važnosti. Kasneje jo bodo po
daljšali še do trnovskega gozda 
in železniške postaje v Batujah, 
kar bo omogočilo hitro in nepo
sredno dobavo lesa iz teh gozdov 
za podeželje ter za gradnjo naše 
Nove Gorice.

Proti večeru so se zbrali vsi de
lavci, ki so prispevali k troone-

enote pod vcnlstvom podjetja izkopale 
s pomočjo nekaj civilnih delavcev 
7000 m3 materiala. Za celokupno dol
žino prve etape bo potrebno odkopati 
25.000 m . V primeru ugodnega vre
mena bo ta del gotov do 1. maja.

Korito v širini 4 m bo tlakovano 
s kamenjem v debelini 20 cm In ši
rini 4 m-

V istem času bo potrelno zgraditi 
tudi dva nova lesena mostova. Prvega 
preko nove ceste Solkan Šempeter, 
ki je sedaj že v delu in drugega 
preko poljske poti, ki veže Kostanje
vico s Krombergom. Del ceste Sol
kan—Šempeter je sedaj zaradi 
gradnje mostu za 14 dni zaprt, dokler 
se ta most ne dogotovi. Tudi vsa 
tlakarska dela bodo napravile mfa- 
dinske brigade skupno s strokovnimi 
delavci podjetja. Ta del regulacije 
potoka je nujno potreben zaradi od
voda kanalizacije in ostalih voda. ki 
bodo pritekale po drenažah z glavne 
mestne ceste v novo regulirajo stru
go. Ostali del struge v približni dol
žin! 2 km do svojega izvira v Krom- 
bregu bo pričet, čim bo dokončana 
prva etapa, ki sega do glavne mestne 
ceste.

Vsekakor b! bil! delovni rezultati 
še mnogo večji, če bi bile na gradi
lišču povsod postavljene norme in 
uvedeno tekmovanje, da bi vsak po
sameznik tekmoval z ostalimi. Tako 
je delovna disciplina ena izmed naj
bolj perečih vprašanj, ki jo je treba 
nujno rešiti. V novoletni poslanici nam 
je maršal Tito podčrtal, da so Iz
ostanki in preštevilna praznovanja 
zelo škodljiva vsakodnevnim planskim* 
nalogam, kar gre v škodo skupnosti. 
Če pogledamo statistiko, vidimo, da 
je bilo 9. februarja 21 <7o neopravičeno 
odsotnih. Ta procent se Je sicer proti 
koncu tedna zmanjšal-

Prav tako je eno važnih vprašanj 
čuvanje narodne imovine, o kateri se 
do sedaj ne vodi dovoli računa.

Nujno je, da bo sindikalna podruž
nica skupno z upravo gradbišča sku
šala v najkrajšem času likvidirati te 
r edostatke-

sečnem delu, v čmiški dvorani na 
pripravljeno večerjo. Ob tej pri
liki je navzoče delavce pozdravil 
šef lesnega odseka pri Okrajni 
poslovni zvezi v Šempetru ter v 
kratkem obrazložil uspeh in ko
rist v samem gospodarstvu nave
dene žičnice ter izrekel zahvalo 
vsem delavcem, posebno pa nova- 
torju ter podelil zaslužnim delav
cem denarne nagrade. Nato je 
spregovoril predsednik Okrajne 
poslovne zveze ter se toplo za
hvalil delavcem za dosežen uspeh. 
Orisal jiim je pomen, važnost in 
naloge Okrajne poslovne zveze v 
zadružništvu prav v tem času, ko 
se ustanavljajo samostojne kme
tijske zadruge širom goriškega 
okraja.

Po končanem referatu je spre
govoril v imenu Okrajnega Izvr
šilnega odbora za Goriško inšpek
tor dela, ki se je toplo zahvalil v 
imenu Okrajnega odbora in od
seka za delo, za dosežene uspehe 
pri gradnji žičnice.

mehaniki pri izdelavi nadomestnih 
delov pri vseh eventuelnih okvarah 
na obratu, brusači pri brušenju oro
dja, šoferji pri racionalni izrabi vo
zil in s štednjo pri uporabi goriva in 
maziva, zabojar.na, mizarska delavni- 
ea, barakama za čimvečjo in čimbolj- 
šo racionalno izrabo gonilne sile, za 
dvig in izboljšanje produkcije.

V prid zadružnih domov se je ce
lotni kolektiv zavezal, da napravi dve 
udarniški nedelji, da ia zaslužek na 
delu pokloni v prid zidanja zadruž
nih^ domov; islotako so sklenili na
meščenci, da bodo v nedeljo skupno 
delali v prid gradnje zadružnih do
mov. Po'eg tega bodo še proste ure 
posvetili prostovoljnemu delu pri 
gradnji zadružnega doma.

V prvomajskem tekmovanju se bo
mo tudi medsebojno bolj temeljito 
spoznavali, grajali pogreške posame-

in še za časa borbe najzaslužnejše 
ljudi za svoje, kandidate, kar je za 
slovensko ljudstvo na Primorskem tu
di popolnoma razumljivo, ker je do
volj pretrpelo pod fašističnim jarmom 
v teku 25 let, in ker je dovolj pre
kaljeno v NOB za svojo osvoboditev 
in neodvisnost. Zato bodo naši volivci 
znali tudi tia dan volitev dobro zli ra ti 
in glasovati za najboljše kandidate 
OF, ker bodo s tem glasovali za na
predek svojega kraja in okraja ter 
končno tudi za mir, za ljudsko oblast 
in Ij dsko demokracijo.

Primožič Jože_ Miklavž.

znikov in izboljševali pri delu tovari
ške e>d:nose do sodelavcev, delovodij 
in predpostavljenih. Tako hočemo do
seči v obratu najboljšo zavestno dis
ciplino in medsebojno povezavo.

Pododbori ES v tovarni 
cementa in salonita 

v Anhovem tekmujejo 
med seboj

Dne 25. februarja 1948 je sindikal
ni pododbor »Fazonski komadi« or
ganiziral prostovoljno de!o v svojem 
območju, da bi dvignili produkcijo 
ter tako mesečni plan uspešneje in 
preje dosegli.

Po razpravljanju ln daljši diskusiji 
v zvezi z današnjimi nalogami pri go
spodarstvu so udeleženci predvolilne
ga zborovanja v Solkanu sprejeli več 
sklepov.

Tovariš, član Krajevnega ljudskega 
odbora, je opozoril navzoče zboroval
ce na obveznost, ki so si jo zadali na 
Rafutu, da. bodo napravili 30.000 pro
stovoljnih delovnih ur za gradnjo za
družnih domov. Vsi navzoči so z na
vdušenjem sprejeli ta predlog in skle
nili dvigniti število ur na 45.000 za 
vsako vollvmo enoto. S prostovoljnim 
delom nameravajo Solkanci pomagati 
pri gradnji kulturno prosvetnega do
ma, pri ureditvi ln postavitvi mestne 
kopalnice, pri popravljanju vinograd-

Seja okrajnega odbora LMS, ki je 
bila v nedeljo 7. marca, je imela po
leg izvolitve okrajnega sekretariata, 
ki bo vodil delo naše mladine do 
prihodnje okrajne konference, tudi 
nalogo, da pregleda, kako se izva
jajo sklepi druge konference LMS 
za Goriško in da podvzame ukrepe 
za uspešnejše reševanje gospodar
skih nalog na terenu.

»Gledali bomo na vse gospodarske 
naloge skozi politično prizmo«, je bil 
prvi in najvažnejši sklep okrajne 
konference. Zavedamo se, da je 
dvig našega gospodarstva najvažnej 
ša naloga vseh nas. Ne moremo pa 
trditi, da se prav vsa naša mladim, 
tega zaveda. Poleg aktivov, ki ima
jo svojega zastopnika v KLO-ju in 
rešujejo vse naloge, ki se danes po
stavljajo pred našo ljudsko oblast 
imamo tudi aktive LMS, ki mnogo
krat ne vedo, kaj bi delali in imajo 
vedno enolične dnevne rede ter se
stanke, katerih se, razumljivo, mla
dina naveliča in tako popušča pri 
svoji aktivnosti.

Najbolj se občuti pri nas pomanj- 
kanie agitacijskega dela. Vse gospo 
darsko dogajanje na vasi mora pod
pirati stalna in vsestranska agitacija. 
Vsak člaji LMS mora biti, istočasni 
dober agitator. Tudi sedanjo nalo
go, formiranje delovnih čet, ki stoj 
neposredno pred nami, moramo ag.- 
tacijsko podpreti, da bo za dan zbo

Stara Jugoslavija je bila v tehniki 
zelo zaostala dežela. — Tuji kapi
talisti, ki so nas izkoriščali ln držali v 
svoji odvisnosti, niso dopuščali, da bi 
se naša država tehnično izpopolnjevala, 
ker so se bali, da bi se gospodarsko ne 
razvila in dvignila. V stari Jugoslaviji 
je bila zaostala naša industrija, še bolj 
pa naše kmetijstvo. Leseni plugi v kme
tijstvu, zastarele naprave v naši indu
striji pričajo o gospodarski zaostalosti, 
kakoršno je našla naša ljudska oblast. 
Pogled v živosrebrni rudnik v Idriji, pri
mitivna lesna pridelovalna Industrija, 
žage in nekatere mizarske delavnice in 
še več podobnih obratov so stvari, ki 
jim je bilo nujno potrebno napraviti 
konec. Industrija brezserijske proizvod
nje, hidrocentrale, ki so dobivale vodo 
po lesenih ceveh, jasno niso mogle dvig
niti produktivnosti v korist delovnega 
ljudstva, ker so kapitalisti investirali v 
to, kar jim je donašalo ogromne do
bičke. Delaven človek pa je bil prepu
ščen popolnemu izkoriščanju ln izmozga- 
vanju.

Isti položaj je bil z našim kmetom. 
Vse predobro so nam še v spominu ne
šteti primeri naših kmetij, ki so ena za 
drugo romale na boben.

Danes je položaj popolnoma drugačen. 
S prevzemom oblasti je delovno ljud
stvo storilo takojšnje ukrepe pri pre- 
osnovl našega gospodarstva. S tem v 
zvezi in s celotnim razvojem si je za
dalo velike naloge. Sprejelo je plan, po 
katerem začenjamo načrtno s to pre- 
osnovo. Uspehi so danes jasni in vidni. 
Z železnimi plugi je začelo orati ledino 
dosedanje zastarele miselnosti. Zato mo

ra 15. marca naša četa kompletna. 
Brigada bo nosila ime tov. Mihe Ma
rinka in bo odpotovala na gradnjo 
mladinske proge Titograd—Nikšič v 
Črno goro. Za zgled pri tem lahko 
vzamemo aktiv LMS Vipolže, ki je 
poslal med prvimi štiri prijave. Rav
no tako aktiv Lipa na Krasu, ki šte
je 39 mladincev in se je prijavilo 5 
najboljših. Med najboljše aktive de
lavske mladine lahko štejemo prav 
gotovo aktiv L. I. P. A. v Ajdovšči
ni, ki ima do sedaj prijavljenih .5 
mladincev. Tudi naši srednja šola ne 
zaostaja, do sedaj imamo v Šem
petru 80 prijav, to so mladinci, ki 
so pripravljeni žrtvovati dobo šol
skih počitnic za izgradnjo naše do
movine in biti tako vključeni v naš 
petletni plan.

Dan mladinskih delovnih brigad 
14. marec mora biti splošni mladinski 
praznik, ki bo mladino mobil.zirnl 
za vse nadaljnje naloge. V pripra
vah za ta dan so naši aktivi že for
mirali 52 delovnih čet oz. brigad in 
do 14. marca bo formiranih še naj
manj 30 d-^Livnih enot v katere se 
vključuje mladina stoeKlstotna.

lo je ugotovila I. redna seja okraj
nega odbora LMS za Goriško. Člani 
okrajnega odbora, ki jih je 50, so 
sami dobri mladinci in bo prav go
tovo mladinska organizacija nudila 
več pomoči na terenu, česar je do

ramo danes zainteresirati slehernega 
našega delavca, kmeta In delavnega in- 
teligenta ter ga vključiti v delovni 
proces. Obračunati pa je treba na drugi 
strani z vsemi onimi, ki bi skušali ovi
rati ta razvoj na račun skupnih inte
resov.

Odgrniti moramo zaveso zaslepljenosti, 
usposobiti nove kadre In nove mojstre 
strojev ter dvigniti našo Industrijo tako, 
da bo kos vsem velikim potrebam da
našnjega časa. Našo delovno silo mo
ramo zamenjati z novimi» modernimi 
stroji, opremiti naše tvornice in delav
nice ln dvigniti naše kmetijstvo tako, 
da bo sleherna ped naše zemlje obdelana 
In izkoriščena. Lesene pluge je treba 
zamenjati o traktorji in s tem omogo
čiti hitrejši razvoj gospodarstva na eni 
strani, a na drugi omogočiti s tem nov 
dotok delovne sile iz naših vasi v Indu
strijsko proizvodnjo.

Vse te naloge se prav posebno postav
ljajo pred nas v tednu tehnike, ki mora 
dati nov polet delovnim silam pri izvr
ševanju in uresničevanju naše prve pet
letke! Društvo tehnike Goriškega okraja 
si je sporazumno z okrajnim prosvetnim 
svetom zadalo velike naloge. Z raznimi 
predavanji je treba zahajati med naše 
ljudstvo, v naše vasi in mesta. Izdelati 
čimveč načrtov za gradnjo zadružnih 
domov, prevzeti posamezna gradillšča iit 
voditi nad njimi kontrolo ter tako vse
stransko okrepiti akcijo za gradnjo za
družnih domov. Z delom smo že pričeli. 
Po nekaterih centrih so bila predavanja, 
ki so osvetlila marsikatero napačno gle
danje na današnji čas ln naše naloge.

✓ Š. ti.

Prvomajsko tekmovanje lesne 
Industrije L. I. P. A* v Ajdovščini

V soboto, dne 28. februarja t. 1. se 
, e zbral ves delovni kolektiv v tovar
niških prostorih. Na sestanku so ob
ravnavali in določili smernice prvo
majskega tekmovanja v našem obratu.

Delavstvo se zaveda, da ni samo 
delavna sila podjetja kot takega, pač 
pa kolektiv, ki dela za boljšo bodoč
nost skupnosti, ko doprinaša vse na
pore za izpolnitev in presego plana.

V tekmovanje so se vključili vsi 
delavci in nameščenci tako, da bo 
vsak pri svojem delu in po navodilih 
tekmovalne komisije napravi! Čim več 
po svoji sposobnosti in času.

V tekmovanje vkljiučujemo ne sa
mo poedime obrate, pač p.a vsakega 
poedinca, delavca in nameščenca na 
njegovem delovnem mestu. Tako bodo 
še medsebojno tekmovali: žagarji za 
Hm boljše izreze, strojniki za 100% 
izrabo strojev brez najmanjših okvar,

kam pelje ta »pomoč«, V Italiji za
hteva De Gasperi za volitve orožje, 
topove, bojne )adje itd, da bi straho
val s svojo policijo demokratične 
množice. Imperialisti mu z vsem tem, 
kar zahteva, radi ustrežejo. Vse to Ir! 
bilo po volji tudi tistim redkim proti- 
Ijudskim elementom pri nas, ki jim 
je ljudstvo strgalo oblast Iz rok in 
si zgradilo in utrdilo svojo ljudsko 
oblast pod vplivom OF s KP in mar
šalom Titom na čelu.

Zato so tudi volivci našega goriške
ga okraja znali že na dosedan-h pred- 
volivnih zborovanjih izbrati najboljše

Spomladanska setev je ena najvažnejših! proiz
vodnih nalog, ki se postavljajo pred našo kme* 

tijsko službo in naše kmečke delovne množice

.............................................................................................................................................................IM................................................M.........................................»M

Siekia je žičnica izpod 
Čavna v Črniče

sedaj manjkalo. I. B,

Teden tehnike v goriškem okraju
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Volili bomo kandidate 
Osvobodilne fronte

Preskrba na vasi je odvisna od siaSne kontrole
zadružnikov

Ljudstvo goriškega okraja si je sku
šalo najti in izbrati naj odločnejše, 
najnaprednejše in najaktivnejše de
lavce za kandidate pri volitvah v 

okrajni ljudski odbor

Primožič Jože

Tov. Primožič Jože — Miklavž je 
delal od leta 1942 na Primorskem. 
Dne 1. oktobra 1944 je bil izvoljen 
za podpredsednika okrožnega Narod
no osvobodilnega odbora za Severno 
Primorsko. Ob osvoboditvi je bil iz
voljen dne 8. maja 1945 za člana 
okrožnega Narodno osvobodilnega 
odbora za Goriško okrožje. Po posta
vitvi demarkacijske črte je odšel v 
cono B v Ajdovščino, kjer je začel 
takoj postavljati temelje sindikalnih 
organizacij po vsej coni B na podlagi 
izkušenj iz Jesenic še od leta 1930 
dalje. Pri tem delu je ostal do marca 
194?. ko je bil izvoljen za predsedni
ka OLO Idrija, kjer je ostal do mar
ca 1948 in bi o njegovem zaslužnem 
delu vedelo mnogo povedati ljudstvo 
idrijskega okraja. Pred kratkim je 
odšel v Goriški okraj ter prevzel me
sto sekretarja OF za Goriško.

Gorjan Jordan

Tov. Gorjan Jordan, kandidat v 
Vrtojbi je znan antifašistični borec. 
V času partizanstva je ves čas sodelo
val in bil okrožni finančni referent v 
Srednji Primorski. Dalj časa je delo
val v Gorici kot sekretar okrajnega 
odbora OF in tu kot delegat zdržal 
pod težkimi pogoji delo z vztrajnost
jo in požrtvovalnostjo. Danes je taj

nik OLO za Goriško, je zelo priljub
ljen in poznan prav zaradi vestnega 
in požrtvovalnega izvrševanja svojih 
dolžnosti v OLO kot tudi v okrajnem 
sekretariatu OF.

Trnovec Andrej

Z uvajanjem nove uredbe o preskr
bi prebivalstva v življenje bodo mo
rale naše reorganizirane zadruge spre
meniti dosedanji način trgovanja ter 
preiti v sistem nove trgovske politike 
ter postati glavni gospodarski trgoval, 
ni faktor na vasi.

Z novo uredbo o vezanih cenah ter 
zvišanih obrokih za garantirane oskr
bovance se mora dvigniti življenjski 
standard našega podeželja in indu
strijskega prebivalstva, istočasno s 
tem pa se mora dvigniti tudi kmetij
ska proizvodnja. S tem, ko se je v 
vsaki vasi zadruga osamosvojila in ni
ma več starih centralističnih tendenc, 
je zadrugi omogočeno in istočasno po
verjeno, da skrbi za redno in pravo
časno oskrbo svojih članov zadrug. 
Današnja trgovina je v nasprotju s 
starim načinom kontigentiranja ter 
stremi za tem, da si naša trgovska 
podjetja iz predvidenih potreb oDmoč- 
ja svojega kraja iščejo tržišča za 
nabavo industrijskih artiklov ter isto
časno prodajo artiklov, ki se v tem 
območju proizvajajo. Zato je potreb
no, da naša zadružna trgovinska mre
ža ne ostane samo maloprodajalec ti
stih artiklov, ki jih je redno mesečno 
do danes prejemal od okrajnega 
trgovskega podjetja, ampak morajo 
skrbeti, da si sami nabavijo artikle, 
ki so vasi potrebne, to so artikli, ki 
bodo dvignili našo kmetijsko proiz
vodnjo. Popolnoma razumljivo je, da 
nikakšne centralne nabave blaga zn 
celoten okraj, kakor se je to vršilo do

Tov Trnovec Andrej, tajnik KLO 
Grgar, je bil izbran kot kandidat v 
Grgarju. Tov Trnovec je bil predan 
partizanski borec. Ker je bil šibkega
zdravja, je bil v okrevališču ter tam ___ ______ ,. ____ __ ___ ________
zaradi pridobljenega zaupanja postav-| sedaj. niso bile v skladu s potrebami 
ljen zn oskrbnika okrevališča. Danes potrošnikov, ker smo videli konkretno, 
je tov. Trnovec kot tajnik KLO Grgar - —‘—J * * v 
vesten delavec, predan našemu na
predku in dober delavec za dvig go
spodarstva in kmetijstva. Poleg tega 
je predsednik krajevnega odbora Zve
ze borcev NOV — odposlanec v 
okrajni plenum OF.

Ribičič Marinka
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da v gotovih trgovinah že več mese 
cev leži blago n. pr. trikotaža, po ka
teri tam ni povpraševanja, dočim leži 
neizkoriščeno drugje metrsko blago, 
ker so prejeli istega preveč itd. To 
staro gospodarstvo je samo zaviralo 
naše gospodarstvo in ni bilo nikdar v 
skladu s povpraševanjem in potreba
mi potrošnikov.

S tem na. ko danes pristopamo k tej 
decentralizaciji zadrug in bodo zadru

ge samostojno vodile trgovinska in 
gospodarska vprašanja vasi, bo popol
noma nemogoče, da bi se clogajale še 
slične nepravilnosti, če bo poslovanje 
pravilno in bodo imele zadruge pravi 
čut do potrošnikov - čut odgovornosti 
do delovnih ljudi. S 15. marcem, ko 
stopa v veljavo nova uredba o veza
nih cenah ter nov način odkupovanja 
kmetijskih artiklov je zadruga na va- 
sj odgovorna, da nudi že takoj prvega 
dne kmetom artikle, ki jih potrebuje 
na svojem posestvu ter svoji družini 
Jasno pa je, da je zadruga zadolžena 
na tem, da se nabave pravočasno iz
vršijo in da ne čaka več na neke slu
čajne kontingente okrajne poslovne 
zveze ali okrajnega magazina. Kmet, 
ki proda zadrugi kmetijske pridelke, 
katere predpisuje uredba za odkup o 
vezanih cenah, je upravičen, da že 16. 
marca zahteva v zamenjavo oz. za na
kup z boni pripadajoče mu blago in 
če tega še zadruga nima, bi padla 
krivda na zadruge same, ki so morda 
zavlačevale svojo decentralizacijo, kot 
imamo primer vasi Goče in Lože v 
goriškem okraju. Industrijskih proiz
vodov je danes na razpolago po veza
nih cenah in za tiste artikle, ki jih 
uredba predvideva za odkup po ve
zanih cenah na trgu dovolj, potrebna 
je samo kontrola potrošnikov, če se 
distribucija pravilno in pravočasno iz
vaja. Bojazen, da ne 1k> mogla plače
vati vas svoje poslovodje kot je n. pr. 
v Batujah, je odveč, kajti ne smemo 
skrbeti za namestitev poslovodje, am
pak za pravilno in pravočasno oskrbo 
potrošnikov. Tudi napačno gledanje 
decentralizacije zadrug je treba od
praviti na vasi na ta način, da se pre
gleda način dosedanjega trgovanja in 
vsakomur lahko postane jasno, da je 
nujno potrebna v vsaki vasi zadruga. 
Ker le vaščan do vaščana vidita svo
je potrebe in jih Istočasno tudi krijeta 
s potrebnimi nabavami, s katerimi naš 
trg razpolaga. S tem pa bomo odstra
nili tudi dosedan je zastajan je blaga po 
terenu, kar škoduje prebivalstvu ka

kor celotnemu našemu gospodarstvu.
Niso pa s tem naloge zadrug še iz

vršene, čc samo trgujemo po vezanih 
cenah in garantirani preskrbi, ampak 
mora zadruga v vasi skrbeti za dviga
nje gospodarske dejavnosti, za kar 
imamo do danes le malo konkretnih 
primerov. Ce pogledamo samo pre
skrbo semen za našega kmeta, vidi
mo, da zadruge tega vprašanja niso 
reševale kot bi morale, zato imamo 
tudi na terenu danes pomanjkanje teh 
semen kljub temu, da so obstojale 
vse možnosti nabav, nabave iz sosed
nih vasi in KLO. K tej nalogi mo
rajo zadruge odslej pristopiti z resno
stjo in že sednj spomladi spremljati 
setveno kampanjo ter kontrahažo se
men s kmetovalci, kakor tudi vršiti 
lokalno zamenjavo. Dvigniti kmetij
sko proizvodnjo je možno samo ta
krat, kadar ima kmet dobro seme, ki 
ga bo morala nabaviti bodoča zadru
ga.

Prebivalci naj že dan«« vprašajo za
družne odbore po vaseh, v koliko so 
s posameznimi kmeti izvršili pogodbe 
za nakup semen jeseni, poleg tega pa 
mora zadruga tudi ljudem objasniti, 
kakšni so pogoji za pridelovanje in 
odkup semen za kmeta. Prav sedaj 
je nujno potrebno, da istočasno s plan
skim razvojem naše industrije skrbi 
naše zadružništvo tudi zn planski raz
voj našega kmetijstva. Naš kmet je 
zainteresiran na prodaji po vezanih 
cenah, jasno pa je, da mora naš kmet 
tudi biti seznanjen, kaj lahko po ve
zanih cenah nabavi, in ko bo videl, da 
se mu nudijo tisti predmeti, ki jih 
rabi za dvig svojega gospodarstva, bo 
zainteresiran še bolj in !>o urejeval 
svoje posestvo tako. da bo iz njega 
čim več črpal in pripomogel k celo
kupnemu razvoju našega gospodar
stva.

Izvajanje vsega tega novega sistema 
trgovanja pa je odviseno od dosledne 
kontrole samih potrošnikov. Vsak pre
bivalec vasi mora vedeti in spoznati 
uredbo ter vedeti, kaj mu pripada,

kdaj mora to prejeti in kdo mu to 
izda. Vse te stvari mora svojim za
družnikom ali vaščanom objasniti na
ša novo postavljena zadrugo, ki je 
zato odgovorna pred svojimi zadruž
niki, t. j. potrošniki, istočasno pridelo
valci. Dolžnost vsakega člana zadruge 
pa je, da nepravilnosti, ki se dogajajo 
v zvezi z novo uredbo, takoj obvesti 
merodajne faktorje, ki so stvar dolžni 
pregledati in jo razčistiti. Zavest vsa
kega državljana mor., biti osredoto
čena na našo osnovno nalogo, t. j. na 
dosledno izvajanje uredb, pravočas
no preskrbo prebivalcev, kar je osnov
ni pomen zn razvoj naše gospodarske 
dejavnosti.

Potrebno bi bilo omeniti še. to. da 
mora vas kot skupnost skrbeli za to, 
da te zadružne trgovine ne bodo v 
najslabšem prostoru v vasi. kajti kul
turen človek hoče tudi kulturno žive
ti, kulturno prodajati in kupovati. Za
to naj nas skupno vodi misel, da po- 
lee potreb dviga gospodarskega dela, 
pristopamo k čim hitrejši gradnji za
družnih domov. D. L.

Reorganizacija 
trgovske mreže 

v goriškem okraju
V zvezi z novo uredbo o preskrbi pre

bivalstva smo pričeli Izvajati reorgani
zacijo trgovske mreže v našem okraju. 
Okrajni magazin je sprejel plan in kljub 
težkočam, ki so se pojavile pri vpraša
nju trgovskega kadra ln poslovalnic, je 
postavil 5 novih poslovalnic in to v Aj
dovščini, Vipavi, Mirnu, Renčah in v 
Kanalu. V teku je tudi organizacija po
slovalnic jestvin in trgovina manutaktu- 
re za garantirano preskrbo v Solkanu.

Prav tako je pričela z reorganizacijo 
poslovna zveza. Iz 19 samostojnih Na- 
proz in 69 poslovalnic je bilo postavlje
nih 80 samostojnih kmečkih zadrug, ki 
danes že delujejo.

V teku Je organizacija 5 kmečkih za
drug, ki bodo pričele poslovati v krat
kem.

Ob 8. marcu, mednarodnem ženskem prazniku:
. Delo in naloge žene — mofere v družini in skupnosti

Tov. Ribičič Marika, kandidatka v 
Št. Petru pri Gorici, je poznana po 
Goriški okolici po svojem delovanju 
posebno cd osvoboditve dalje. Marsi
kdo jo pozna tudi iz partizanskih ča
sov, ki jih je preživela v neumornem 
delu ves čas na primorskih tleh. Bila 
je poslana že pred osvoboditvijo v 
Gorico kot delegatka. Kasneje po za
sedbi ZVU v coni A je bila ves^čas 
dosledna borka za pravice našega 
ljudstva. Tovarišica je danes članica 
okrajnega odbora OF za Goriško in 
si je zaradi svojega marljivega delo
vanja na prosvetnem političnem polju 
pridobila zaupanje ljudstva, ki jo je 
prav zato izbralo za poslanko.

Za ljudsko demokracijo za mir v svetu
S lem vzklikom proslavljajo demo

kratične žene vsega sveta letošnji 
praznik 8. marca. Vsebina tega dne
va je bila vedno isla. Od zamisli 
proslavljanja 8. marca dalje je ves 
čas prevevala ideja miru po svetu 
in borba proti vsem vojnim hujska
čem. V naši deželi je la zamisel le
tošnjega praznika žena dobila kon
kretne naloge v zvezi z delom za 
obnovo in izgradnjo naše dežele, na
šega gospodarstva.

Goriške žene so se začele priprav
ljati na proslavljanje iega drts že pred 
časom. Skoraj je ni vasi, da ne bi 
na svoj primeren način praznovala 
la dan. Žene so se pridno priprav
ljale s prireditvami. Prilegnile so v 
vaseh prosvetne delavce, da so lah
ko lepše in bolje pripravile proslave.

Po mnogih vaseh so pionirske or
ganizacije prispevate s svojimi toč
kami k izpopolnitvi programov.

V več vaseh, kot: v Ravnici, Gra
dišču in drugod so žene organizirale 
udarniško delo na Cesti, da tako da
jo poudarka našim današnjim nalo
gam pri delu za obnovo.

V Solkanu in tudi drugod bodo 
prosiovoljne prispevke, ki jih bodo 
nabrale ob proslavi 8. marca, daro
vale hrabremu grškemu ljudstvu, ki 
se mora danes še vedno z orožjem 
v roki boriti proti tujim imperiali - 
slom.

Tik pred svojim praznikom so po 
nekaterih predelih Goriškega okraja 
imele žene sektorske konference. Na 
feh so razpravljale o vseh današAph 
političnih in gospodarskih problemih, 
o kulturnem dvigu naših ženo, o 
vzgoji otrok ih drugem. Obveznosti, 
ki so si jih postavile na teh sektor
skih posvetovanjih, dokazujejo za
vednost našib žena in njihovo priza
devanje za dvig splošnega gospo
darskega stanja. Poslane resolucije 
Glavnemu odboru AFŽ obsegajo te 
obveznosti, ki potrjujejo dobro voljo 
In navdušenje naših žena pri nalo
gah, ki jih imajo danes. Resolucije 
poslane ostalim narodom, posebno 
pa grškemu, izražajo čustvo in glo
boko ljubezen do vseh listih, ki se 
danes Se vedno bore za svojo ne-
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Z ;delom utrjujmo 

svojo ljudsko oblast

odvisnost in osvoboditev od tujih re
akcionarnih sil. •

Iz vseh proslav kol s konferenc je 
razvidno, da se naše žene dobro za
vedajo tudi mednarodnega po resna 
gospodarske izgradnje naše države 
jugoslavije. Naše goriške žene vedo, 
da bodo le z dosledno borbo za 
dvig delovnega polefa dosegle dvig 
gospodarstva in izboljšanje življenj
skega standarda. Dobro vedo, da je 
od naše gospodraske trdnosti in 
neodvisnosti odvissn v precejšnji me
ri tudi svetovni mir. Že med narodno 
osvobodilno vojno se je pokazala 
žena kol hrabra borka prol Vsem li- 
slim, ki nočefb, da bi v miru ustvar
jali boljše pogoje delovnemu ljud
stvu. Danes je žena Jugoslavije vklju
čena lako v borbo za mir, ko z vse
mi svojimi silami pomaga pri izgrad
nji naše dežele, ko se vključuje v 
delovni proces, ko rešuje v okviru 
OF vse gospodarske naloge nove Ju
goslavije. Žene Jugoslavije so danes 
močan steber Mednarodne demokra
tične federacije žena in se kot take 
odločno in dosledno bore za mir in 
demokracijo v svelu!

KAKO TE PRIČEL KRAJEVNI 
ODBOR AFŽ IZ TRNOVEGA 

GRADNJO ZADRUŽNEGA DOMA
Dne 22. februarja so se žene iz 

Trnovega zbrale na množičnem se
stanku, na katerem so med drugim 
uspešno rešile vprašanje, kako bi 
čim uspešnejše sodelovale pri grad
nji zadružnega doma. Po končani 
diskusiji so prišle do spoznanja, da 
bodo največ in najbolj načrtno po- 

' “ ‘ ido ' 'mngale, če se bodo organizirale v 
delovne čete, kar so tudi napravile. 
Organizirale so tri čete, pri tem so 
imenovale komandirke in desetarke 
tako, da bo delo vodeno dobro in da 
bodo lažje imele pregled, koliKO ur 
bo katera napravila in drugo.

Za komandirko prve čete je ime
novana tov. Peršič Olga, za desetar- 
ko Hvala Ivana. Za komandirko 
dnijtc čete je bila imenovana Hvala 
Ljudmila, za deselarko Hvala Ma
rija. Za komandirko tretje (Vle Ri
javec Ida, za deseterko Volk Danica.
V’suk;i posamezna ' 'se .i" 
obvezala, dn bo •• •pr.-Gla /-iim-oč 
Skupna obveznost žena je bila 1320 
prostovoljnih ur. ______ , G. I

Žena ima dane« važno nalogo v so
cialnem življenju naše države. Njene 
naloge l»hko delimo v dve veliki sku
pini: 1. naloge v domačem in 2. nalo
ge v javnem življenju. Naloge v doma
čem krogu so predvsem družinskega 
in materinskega značaja. Kot žena 
mora skrbeti za vse potrebe družine, 
da ji pripravi res udoben dom, kjer 
se bodo ne samo njeni otroci, tem
več v prvi vrsti tudi mož počutil za
res doma. Mnogo pijančevanja in dru
gih nevšečnosti b: bilo manj, če bi na
še žene to upoštevale. Vse to pa sei 
veda v mejah današnjih možnosti. Sa 
ne zavisi udobnost doma le od razi 
košja in drugih materialnih dobrin, 
pač pa od domačnosti, ki veje iz sta
novanja in njegove okolice. Od pri
jaznosti in razumevanja žene do svoj
cev zavisi sreča in zadovoljnost dru
žine. Ce žena to upošteva, ji bo tudi 
olajšana njena druga velika dolžnost, 
ki io ima do svojih otrok. Ce se izka
že , žena, da' je urejena in vzgledna, 
potem bo tud; njen drug in vsa dru
žina v redu. Ce je med zakoncema 
harmonija, potem bo tudi vzgoja otrok 
lažja.

Kot mati mora skrbeti v prvi vr6ti, 
da ustvari v otroku čut discipline in 
lepega vedenja. Disciplino si bo pri
dobila le, če bo znala ohraniti svoj 
vpliv in spoštovanje pri otrocih. Iz
ogiblje naj se pogovora o stvareh, v 
katerih nima dovolj znanja in bi jo 
lahko otrok v njih prekašal. Raje naj 
s svojim obnašanjem in dostojanstvom 
daje vzgled poštenosti in vzornega ve
denja. Vpliv staršev, posebno matere 
zavisi predvsem od njene moralne 
premoči. Pri kaznih naj ne bo nikoli 
prehuda ali krivična, pač pa dosled
na. Napačno je. če obljubljeno kazen 
no izvrši ali odlaša. Grožnje in bese
de izgubijo pri otroku vsako veljavo, 
če niso izvršene takrat, kadar je to 
potrebno. Tudi naj ne dela krivičnih 
razlik med otroci. Takšno ravnanje se 
v poznejših letih kruto maščuje.

Moralno vzgojo dobi otrok pri ma
teri, doma. Sola mu daje predvsem 
kulturno vzgojo. Zato mora biti dom 
in šola medi seboj tesno povezana, ker 
šola ne more nikoli nadomestiti ma
tere, še manj pa popraviti doma mo
ralno pokvarjenega otroka. Otrok bo 
spoštoval svoje šolske vzgojitelje ta
krat, če ve, da otrokovi predstojniki 
in učitelji uživajo spoštovanje staršev, 
posebno pa matere. Zato naj mati 
nikdar ne obrekuje V pričo svojih 
otrok učitelja, naj ga ne smeši in ua- 
oada, pač pa naj otroka nadzoruje, 
vzpodbuja k dobremu, mu pomaga 
pri učenju, pri šolskih nalogah ter 
drugih malih dolžnostih, ki jih ima 
njen otrok v okviru pionirskih in mla
dinskih organizacij.

Ce bo otrok Čutil to povezanost med 
domom, šolo in javnostjo, bo uspeh 
njegove vzgoje zagotovljen in bo jutri 
postal res koristen in vreden član 
družbe.

V javnem življenju pa čakajo ženo 
vse druge naloge. V prvi vreti mora 
biti zavedna članica nove družbe in 
se udeleževati vsakega političnega de
la v kraju, predvsem tistega dela, ki 
ji je najbolj primerno v okviru nje
nih zmožnosti. Zato so naloge žene 
predvsem socialno-skrbstvenega zna
čaja. Konkretno povedano, žena se bo 
udejstvovala prvenstveno v skrbstvu 
sirot, rejenčkov in otrok, ki 60 pod 
skrbništvom. Tam, kjer so posebne 
ustanove, kjer so dečji domovi, do
movi igre in dela ter podobno, so že 
ne prve poklicane, da sodelujejo z na
sveti, pri nabiralnih akcijah in podob

nem. Za pomoč vsem sirotam je usta
novljen Socialni fond. Dolžnost žen je, 
da sodelujejo v njegovi upravi. V po
letju, ko se ustanavljajo počitniške 
koionije, je dolžnost žen, da s prosto
voljnim delom pomagajo upravi kolo
nij. Pri ugotavljanju pomoči potrebnih 
otrok v kraju so žene tiste; ki ima,jo 
prvo vlogo, ker so one najbližje mla
dini in zato tudi najbolj razumejo nje
no potrebe. Ravno tako imajo žene 
odločilno besedo pri zaposlitvi odra
slih sirot, ki so primorane, da si že v 
mladih letih služijo kruh. Posebna na
loga žena pa je, da skrbijo za zaščito 
nezakonskih otrok, k! danes ne smejo 
biti zapostavljeni kot nekoč.

Glavna beseda bo pripadala naši 
žen; pri ustanavljanju domov igre in 
dela. Dom igre in dela je ustanova, ki 
skrbi za otroke od tretjega do sedme
ga leta, da s tem razbremeni matere- 
dleavke, ki so zaposlene čez dan. Dom 
mora nuditi otrokom vse to, kar otro
ci v svoji dobi potrebujejo; žene naj
bolj razumejo mlada srca in zato so 
najbolj sposobne za vodstvo in tudi 
upravo takih domov.

Toda nič manjše niso pravice in 
dolžnosti žene-matere do doraščujočih

Otrok. Njih naloga je, da jih vzpodbu
jajo k učenju in napredku, ker so rav
no ti otroci danes najbolj potrebni 
kulturno-prosvetnc pomoči, katere jim 
vojna doba, še manj pa fašizem nista 
mogli dati.

Namen sedanjih večernih tečajev je, 
da se popravi ta krivica, ki jo je mo
rala mladina utrpeti. Žene naj skrbi
jo, da bo mladina tečaje redno ob
iskovala.

Končno bi opozorili še na eno važ
no nalogo, ki jo ima žena v družbi in 
to je, kampanja proti pijančevanju.

Iz vsega povedanega je razvidno, da 
čaka članice organizacije AFZ široko 
in bogato polje dela. Nobenega dvo
ma ni, da bodo naše žene tudi za na
prej pokazale široko zavest odgovor
nosti pred narodom, iti da bodo s svo
jih aktivnim socialnim, vzgojnim in 
kulturnim delom pomagale pri dviga
nju splošne blaginje.

Kakor je primorska žena prednjačila 
v preteklost; vsem ostalim ženam na
še domovine, tako naj tudi danes v 
novi Jugoslaviji zastavi vse sile za 
dvig novega rodu, za 6rečo in boljšo 
bodočnost naših narodov in vsega de

lovnega ljudstva. Geslo goriških žena 
naj bo: >Vse sile za petletko«!

Iz Rožne doline 
in Rafuta

V nedeljo so žene Rožne doline prire
dile dobro uspelo proslavo 8. marca, med
narodnega praznika žena. Po govorih, 
kjer sta govornici iz ljudstva orisali 
pomen in važnost tega zgodovinskega 
dne, so sledile dobro podane recitacije 
ter ubrano petje domačega pevskega 
zbora. Prav posebno, je ugajal venček 
narodnih pesmi. Po prisrčni kulturni pri
reditvi je sledita prosta zabava. Ob tej 
priliki so vrle žene in mladinke Iz Rožne 
doline nabrale večjo vsoto za demokra
tično ljudstvo Grčije.

Tudi žene Iz Rafuta so priredile dobro 
uspelo proslavo 8. marca. Zbranim že
nam je podala govornica sliko polstolet
ne borbe žena za njih pravice ter na
kazala njih delo v bližnji bodočnosti. 
Članice AFŽ, Slovenke in Italijanke, so 
recitirale priložnostne pesmi, ki so žele 
splošno pohvalo. Oglasila se je tudi ko
rajžna pionirka, ki je deklamirala ljub
ko pesmico.

n. okrajna učiteljska konferenca
V četrtek 19. februarja je bila II. 

okrajna učiteljska konferenca v tem 
šolskem letu. Na konferenci so ob
ravnavali sledeči dnevni red: 1. Go
spodarsko - politični pregled. 2. Pre
gled dosedanjega dela. 3. Uspehi po
učevanja v šoli dn smernice za čim- 
boljši uspeh. 4. Administrativno po
slovanje šolskih upraviteljev.

Delovno konferenco je vodil tov. 
Levin Šebek, poverjenik za prosveto. 
Kot zastopnik OF je bila prisotna tov., 
Marinka Ribičič, ki je podala zelo 
izčrpen referat o %aši gospodarski 
politiki in hkrati predočila borbo de
mokratičnih sil v svetu proti reakcio
narni politiki zapadnih velesil.

Referatu je učiteljstvo pazno sledilo 
in z diskutiranjem dokazalo, da bud
no sledi življenju v kraju službova
nja. Da je bil referat zanimivo po
dan, priča dejstvo, da je učiteljstvo 
posegalo zelo živahno in stvarno v 
debato. Ravno tako zanimiv je bil 
drugi referat, v katerem je predava
telj ožigosal razdiralno delo učiteljev, 
ki so se udinjali anglo-ameriškim im
perialistom, ki so hoteli ustvariti 
razdor med našim ljudstvom in mrž- 
njo do nove Jugoslavije. Točno je> na
kazal novo in edino pravo pot, ki bo 
privedla človeka do blagostanja, kjer

mu bodo zajamčeni vsi življenjski po
goji, da se bo v prostem času kul
turno izgrajeval in izživljal. II kon
cu je prikazal lik pravega ljudskega 
učitelja, ki mu je danes poverjena 
tako važna vloga pri vzgoji novega 
človeka.

Tretji referat je bil pedagoško-di- 
daktičnega značaja v luči sodobnost:, 
h kateremu je bilo priglašenih mno
go diskulantov.

Ob zaključi« u so bile na delovni 
konferenci razjasnjene še težave, ki 
jih ima učiteljstvo pri administrativ
nem poslovanju.

Zaključno besedo je podal poverje
nik prosvetnega'' odseka. Zahvalil se 
je učiteljstvu za aktivnost pri konfe
renci ter ga pozval, naj še v nadalje 
zastavi vse svoje sile za izvedbo pet
letnega plana.

Z debato na delovni konferenci je 
učiteljstvo pokazalo, da se je vklju
čilo in tesno sodeluje z delavnim 
ljudstvom. Razveseljivo je tudi dej
stvo, da naši učitelji - tečajniki kljub 
študiju in pripravam za polaganje iz
pitov dobijo toliko časa, da 6d bri
gajo in rešujejo vse probleme, ki na
stajajo v zvezi z novimi političnim: 
in gospodarskimi problemi.

Veličasten prekop šestnajstih borcev 
v Šempetru pri Gorici

Naše primorsko ljudstvo ni poza- 
bilo na žrtve, ki so padle v naši na
rodno osvobodilni borbi. Vedno jim 
izkazujejo zasluženo tast. Danes, ko 
živi primorsko ljudstvo, osvobojeno 
fašističnega zatiranja ln vključeno v 
novo demokratično Jugoslavijo, svo
bodno življenje, tem bolj čuti spošto
vanje do vseh padlih partizanov, ki 
so do.lt svoja življenja za to, da ho 
njihov narod svobodno zadihal ln za
živel novo, boljše življenje.

Sta v soboto popoldne je vladalo v 
Šempetru ptt Gorici nenavadno resno 
razpoloženje. Na trgu Je visela zasta
va na pol droga. Delale so mrzlične 
priprave za čim doetojnejšl piekop

HIMitH I I............................................................................................................

V času zime do nastopa gradbene sezone je treba pripraviti 
ves gradbeni material, tako da ob nastopu gradbene sezone lahko 
takoj začnemo z gradnjo zadružnega doma. J- Hribar.

dn prenos žrtev nacifašizma. Bivši 
borci, osobje carinarnice ter drugi po
žrtvovalni tovariši so z veliko vnemo 
začeli krasiti bivši Coronlnijev grad 
ter pripravljati vso potrebno za spre
jem šestnajst krst, zemeljskih ostan
kov partizanov, ki sa dali svoja življe
nja za. našo svobodo. Zvečer je bila 
vsa velika,, sitavba, razsvetljena; v sre
dini obširnega dvorišča pred ogrom
nim katafalkom pa Je gorel velik 
ogenj, častna vojaška straža Je ču
vala vso noč do prihodnjega dne.

Naslednji <dan, nedelja, je bila ovi
ta v9» Jfas V žalnt zastave. Ljudstva 
se je zoraj/0 preko 2000. V častnem 
števllu Je )fjdia zastopana naša vojska, 
s W’v'a«W oficirji na čelu. Pomnože
na straža Je negibno čuvala
nad y partizani.
r 7' loki tišini je zaigralo, godba

iz ----sine himno, nato so srovornlkl
poUbljaj, (spomin padlih tovarišev. Kot 
F nastopil tejnjk KLO-ja iz Šem

petra, kt je pokazal neenako borbo 
naših'partizanov proti zloglasni SSov- 
skl diviziji »Prinz Eugen«, sledil mu 
je zastopnik vojske, ki je orisal lik 
mladih borcev, njih vero v zmago ln 
boljše življenje. Pristopil je še zastop
nik Okrajnega odbora OF za Goriško, 
ki je ožigosal postopanje bivših zavez
nikov, njih nehvaležnost do jugoslo
vanskih borcev in SovjeČBke zveze, do 
junakov, ki so z nadčloveško požrtvo
valnostjo vezali desetine in desetine 
divizij sovražnika ter končno uničili 
nacifašistično hordo, ki je hotela po
goltniti vei3 človeški živelj.

Ko sita pevska zbora te Šempetra in 
Vrtojbe zapela ganljive žalostinke, ge 
je sprevod začel pomikati proti do
mačemu pokopališču. Na čelu sprevo
da so nosili člani Zveze borcev v Šem
petru zastavo, sledili so nooilcl drago
cenih vencev, med temi zelo pomem
ben, velik trnjev venec z rdečim tra
kom, kt »o go, nosili oficirji. Za godbo 
je sledil oddelek vojaštva, častna 
straža je spremljala šestnajst knrt.

Ko je žalni sprevod prispel na po
kopališče in so krste potožili v posar 
mezne Jame, je spregovoril predstav
nik Zveze borcev iz Ajdovščine. Ori
sal je požrtvovalnost znanih in nezna
nih junakov, SlovenceV ln Italijanov, 
ki so dali svoje najdražje, svoja živ
ljenja za, osvoboditev domovine, za 
našo srečnejšo bodočnost. Kot zvesti 
čuvarji naše najzapadnejše meje bo
do ti padli borci vsem nam svetel 
zgled velike domovinske ljubezni.

Med tem, ko so spuščali pogrebci 
kepe domače prsti na šestnajst krst, 
sta pevska zbora zapela žalostlnkl. 
Ko je po enominutnem molku še čast
na straža vojske oddala salve, ki so 
astro odjeknile tja daleč preko kri
vične meje, se je množica počasi raz
hajala" z globokim spoštovanjem v 
srcu do padlih žrtev in z resno obve
zo, da bo tem bolj prijela za delo, da 
s tem pačastl spomin padlih junakov.

Renče pripravljajo 
spomenik padlim 

borcem
V Renčah so se zbrali na sestanku 

zidarji-vajenci iz, Renč skupno z 
Okrajnim gradbenim podjetjem ZID- 
GRAD. Razpravljali so o postavitvi 
spomenika padlim borcem. Delavstvo 
je z nnvdiito.iljem sprejeto sklep, da 
bo vsak žrtvoval 4 ure prostovoljnega 
d*a mesečno za kritje stroškov. Se
veda se je vas sama tud: spomnila na 
vsestransko ppmoč.
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Uspehi akcije za gradnjo zadružnih domov v garaškem okraju
Medane! so s! pri gradnji zadružnega doma priborili

prehodno zastavico

Postavljajo se prvi temelji

Misel za gradnjo zadružnih domov 
Je pri našem ljudstvu zajela res ši
roko plasti, zlasti se to vidi v Slo
venskem Primorju, kjer se ljudstvo 
zaveda važnosti In pomena zgraditve 
kulturnega In gospodarskega središča 
Vasi, čuti, da bo edino s hitro posta
vitvijo zadružnega doma lahko na
predovalo na gospodarskem polju, da 
1)0 lažje razvijalo kulturno življenje 
“a vasi.

Lepe uspehe pri gradnji zadružnih 
domov vidimo v soriškem okraju, 
klor Jih bodo zgradili 44. Vedno se 
pričenjajo novo gradnje in vasi med 
seboj tekmujejo v delu. Uprava za 
Kradnjo zadružnih domov pri gori- 
skem okraju jo namenila prehodno 
zastavico najboljšemu gradbišču- Prvi 
so si jo priborili vaščani z Medane. 
"Oborit! sl prehodno zastavico v go- 
Gškem okraju pa ni lahka stvar, saj 
ie tu več vasi, ki so se z veliko po
žrtvovalnostjo vrgle na gradnjo svo
jega gosodarskega In kulturnega 
središča-,.

Primer gradnje zadružnega doma 
ie pokazala vas Medana, ki leži v 
KorlškJh Brdih ob jugoslovansko-itall- 
ianski maji. Ko so pričeli vaščani 
razmišljati o možnosti gradnje za
družnega doma v svoji vasi, so se 
znašli pred težkimi problemi, kako in 
s čim naj grade zadružni dom, saj 
nimajo niti pravega prostora — vas 
leži na griču, kje naj dobe material 
za gradnjo itd. Toda vas, ki je po
znana kot enotna In požrtvovalna še 
Jz časa borbe, ni klonila pred temi 
težkočami. Vaščani so se zavedali, da 
so s krivično italijansko-jugostovan- 
sko mejo ločeni od njihovega kultur
nega središča Gorice in da njihova 
niladina v takih pogojih ne more na
predovati, zato so sc odločili, da sl 
Postavijo svoj zadružni dom.

Postavili so sl pripravljalni odbor, 
ki šteje 5 članov In mu poverili na- 
'ego, da prevzame skrb za potek 
dela Najprej se je postavilo vpra
šanje prostora, ki so ga rešili na ta 
način, da so izbrali prostor v bližini 
cerkve, kjer bo lep razgled proti 
Furlaniji. Ko so nameravali pričeti z 
delom, se je pojavilo drugo vprašanje, 
kje dobiti material. Spomnili so se na 
staro hišo, ki je bila v takem stanju, 
da je kvarila lice vasi. Stavbo je v

KLO dobil stanovanje za stanovalca, 
ki je prebival v njej, a se ni hotel 
odstraniti. Opoldne so je še kuhalo 
kosilo, zvečer ob 17. url pa že ni bilo 
več hiše. Dokaz, s kakšnim elanom 
so se lotili dela, čeprav je bila stav
ba visoka in ni bilo podiranje lahko, 
Jo v tem, da so vse storili v tako krat
kem času- Nekateri so sicer malo 
godrnjali češ, da bo zadružni dom 
stal preblizu cerkve Itd. Ljudstvo 
vasi Medane pa je šlo preko tega, ni 
poslušalo besedičenj, ampak je z 
vsem poletom pri delu napredovalo.

Material, pridobljen Iz stavbe, pa 
ne bo zadoščal za gradnjo, ki Jo pred
videvajo, zato so na vasi pričeli z 
nabiranjem opeke, ki so jo nabrali 
že 24.000 kom. in to 14.000 strešne 
in 10.0000 zidne. Poleg tega Imajo 
sedaj pripravljenega 244 ms kamenja, 
49 m:* peska, 42 m3 apna, 15tns gra
moza, nabavil! so 22 q cementa- Za 
pridobitev potrebnega železja so sl 
nabrali do sedaj 15 q starega železja, 
ki ga bodo s tovarno zamenjali za že 
izdelano železno opremo- Akcija za 
gradnjo doma se je v Medani nenehno 
stopnjevala. Takoj prve dni po za
četku gradnje se je začelo udeleže
vati del povprečno 70 do 80 ljudi 
dnevno, dočim so se nedeljsko vršila 
prostovoljna dela z udeležbo vsega 
prebivalstva.

V Medani so pravilno In uspešno 
rešili problem pomanikanja strokov
nega kadra, zlasti zidarjev. Odbor 
OF je stopil v stik, preko okrajne 
uprave za gradnjo, z gradbenim pod
jetjem za ceste v Novi Gorici. Sin
dikalna podružnica pri podjetju se je 
pozivu odzvala in poskrbela, da jo

6 kvalificiranih zidarjev šlo v ifae- 
dano na prostovoljno delo In s tem 
pokazala ne samo razumevanje do 
velike akcije, ki se v tem letu izva
jajo po naših vaseh, marveč tudi čut 
do povezave, ki mora nujno obstojati 
med vasjo in mestom, med kmetom 
in delavcem.

Ob otvoritvi del pri gradnji Jc v 
Medani vse zaživelo. Vse ljudstvo se 
je napotilo na kraj gradnje. Na čelu 
jo korakala medanska godba. V hišah 
ni ostal nihče. Med udeleženci Je bilo 
opaziti celo vrsto starih mamic- Lep 
dan je uslvaril še lepšo razpoloženje.

Pričeli so z delom čvrsto In veselo- 
Ko pa so v Medano prispeli mladinci, 
ki delajo pri gradnji Nove Gorice, je 
razgibanost dosegla svoj vrhunec. 
Vaška mladina je čvrsteje prijela za 
kramp in lopato. Starejši niso hoteli 
zaostajati. Krampi In lopate so vihrali

v zraku In se zarivali v zemljo z 
vztrajno vnemo. Na obrazih ljudi je 
sijala nasmejanost in zadovoljstvo.

Pred začetkom le tovarišica Bo
žena, učiteljica v Medani, ki skupno 
z ostalima kolegicama vrši lepo delo 
prave ljudske učiteljice, nagovorila 
prostovoljce z ganljivimi besedami. 
Ljudstvo je napeto poslušalo in z 
navdušenim ploskanjem sprejelo za
ključne besede.

Delo se )e popoldne nadaljevalo v 
Istem, Izredno razgibanem ozračju 
kot dopoldne. Ob 5. popoldne so z de
lom končali.

Ob zaključku je bila podarjena 
prehodna zastavica najboljšemu de
lovnemu vaškemu kolektivu Medane, 
vsi skupaj pa so se obvezali, da bodo 
spričo dejstva, da imajo že resne 
tekmece, kot v Prvačlni, Batujah In 
Gradišču, še z večjim elanom na
daljevali začeto delo. Mladinci so 
skoro z ogorčenjem Izjavljali, da bo
do delali celo ponoči, če bo potrebno, 
samo da ne Izgube zaslužene za
stavice.

Delo obnovitvenih zadrug na Goriškem
V goriškem okraju nadaljujemo 

poleg vseh ostalih gospodarskih na
log še obnovo. Tako je bilo v prvih 
dveh mesecih letošnjega leta obnov
ljenih oziroma usposobljenih za pre
bivanje in uporabo sploh 26 stano
vanjskih in 25 gospodarskih, poslo
pij. Popolnoma dokončanih je bilo 
19 stanovanjskih poslopij. Nadalje
vala so se v tem času dela na 24 
stanovanjskih in 13 gospodarskih 
objektih, ki bi verjetno že tudi bila 
uporabna, če ne bi primanjkovalo 
primernega okovja za mizarska dela.

Povsem na novo se je pričelo z 
delom na 13 stanovanjskih in 4 go
spodarskih stavbah.

Vse obnovitvene zadruge so na

daljevale neprekinjeno ves čas z 
delom oken, vrat in drugega v last
nih mizarskih delavnicah. Obnovit
vena zadrnga Lokve je sama izde
lala 22 vrat in 50 oken različnih ve
likosti ter napravila v šoli pod. Ob
novitvena zadruga I.okovec si je pri
pravila kompletno apnenico za okrog 
200 q apna, katera bo vsak čas za
čela z delom, istočasno pa si še zi
dajo peč za novo apnenico 350 q 
apna. Drva zn to imajo že priprav
ljena.

Obnovitvene zadruge so po svo
jem delu zelo iniciativne in si'znajo 
tudi pravočasno pripraviti material, 
zato jim gre delo lažje in hitreje 
izpod rok.

Medane! pri delu

Predstavnik OF govori pri otvoritvi gradnje zadružnega doma v Batujah

3§£aio$e prosvetnih svetov 
pri !§rs&dnn zudru&n h domov

Novo grodilišče zadružnega doma 
Jvana Cankarji1 v Batujah

Mladinec prejme prehodno zastavico

•etu 1935 kupil tamkajšnii župnik, da 
bi jo podrl, Ker so vaščani to vedel 
ln ie stavba bila uporabljana 011 
Zu:>uška ln cerkovnika za hlev, so skle- 
fJli, da hišo podro. V drugi stavbi Jo 
stanoval nek mizar. Vaščani so vi- 
tJoli. da je za pridobitev materiala 
J‘aipriineniejše, da podro t° stavbo, 
M ne bo po odstranitvi več kvarila 
'ica vasi. Istočasno pa služila s svo- 
Jttn materialom za Izgradnjo zadful- 
neza doma.

Na množičnem sestanku je bil spre- 
sklep, da se začne z gradnjo, 

^fostor jo bil določen in določeno je 
“"o, kie bodo dobili material. Torej 
b°gojl /a začetek so bili tu. Glavno 
9®1° je prevzela nase mladina. Dne 

februarja so zr.čcil z delom, t- !• 
£ Podiranjem stavbe. S samim pri
četkom dela niso odlašali, ampak je

Slednja vas Slovenskega Primorja 
se je odzvala pozivu Osvobodilne 
fronte, ki je pozvala naše ljudstvo h 
gradnji zadružnih domov, da bi dvig
nili našo vas, da dobi vsaka vas v 
svojem domu kulturni in gospodarski 
center. Primorsko ljudstvo se dobro 
zaveda, da je s krivično mejo izgu
bilo svoje gospodarske in kulturne 
centre, da pa pokaže, da je življenje 
tudi brez njih mogoče, ie še z večjim 
e'anom pristopilo h gradnji zadrftžmh 
domov — domov kulture in gospo
darstva. ......

Kakor ostale vas; si je tudi vas 
Batuje v Vipavski dolini postavila 
svoj pripravljalni odbor za ^gradnjo 
zadružnega doma, ki so ga vaščani po
oblastili, da vodi ves potek dela in 
skrbi za čim hitrejšo izvršitev grad
nje. Odbor je na svoji seji dne „4. fe
bruarja pokazal, da £e zaveda dolž
nosti, ki so mu jo/poveri) vaščani, 
saj je še isti dan sprejel konkretne 
sklepe o organizaciji in načinu grad
nje. Odborniki so si med seboj po
razdelili delo tako, da odgovarjajo 
posamezni člani za nabavo materiala 
za organizacijo dela in delovne sile, 
statistiko itd. Čutijo, da jj? osnova 
vsega dela dosledna organizacija in 
evidenca. Odbor se je zadolžd, da 
svoje sklepe prenese v teku tedna 
na vse masovne organizacije in skup
ni masovni sestanek ter prične z de
lom 29. februarja. Tudi na tekmova
nje niso pozabili, kajti napovedali so 
vsem upravam zadružnih domov v 
srednji in gornji Vipavski .dolini ■tek
movanje.

Da je odbor izvajal sklepe, sprejete 
na svoji seji, je vsakdo videl v ne
deljo dne 29. februarja na gradbišču, 
ki je bilo okrašeno z zastavami, po
stavljen je bil govorniški oder, zbra
na vsa vas na mestu gradnje in tudi 
naš: pionirji so prišli z orodjem, da 
priskočijo kot sovaščani na pomoč pri 
gradnji zadružnega doma. Tudi teh
nik tov. Rešič je pokazal zanimanje 
s tem. da je vaščanom v tako krat
kem času nakazal prostore, kje naj 
sc delo prične in omogočil pričetek 
grndnjc s tem, da je izdelal projekt 
"radnje. Tovariša lahko smatramo 
kot naj bo'j požrtvovalnega strokov
nega delaven, ker jc vložil v goriškem 
okraju največ svojega prostega časa

za pomoč vasem z izdelavo načrtov 
in prevzemom vodstva gradenj večjih 
zadružnih domov.

Otvoritev gradilišča je bila zelo 
svečana, saj so ji prisostvovali sko
raj vsi vaščani. Ko je predsednik OF 
s kratkimi besedami otvori! pričetek 
gradnje ter je pevski zbor odpel svo
je pesmi, so vaščani z veseljem in 
navdušenjem začeli z tjc'om. Težko 
je bilo uvrstiti tako število ljudi v 
delo, toda organizacija se je pokazala 
močna, saj «o desetarji povedli svoje 
ljudi na določena mesta in vsakdo je 
vedel, kam se odvaža kamenje, kam 
zemlja itd. Pionirji niso hoteli biti 
zadnji in na noben način niso do- 
)itsti’i, da bi se jim odvzelo orodje, 
catorega b; pri delu rabili odrasli. 
?.e prvi dan dela je pokazal lep re
zultat: odprlo se je 523 kv. m povr
šine, se izkopalo 142 kub. m zemlje, 
6 kub. m kamenja in napravilo 4S0 
delovnih ur. Ve’iko je to za va«, če 
računamo, da šteje 300 prebivalcev, 
od katerih je za delo sposobnih le 
120.

Ta primer nam dovolj jasno kaže, 
da je veliko dela že storjenega, če pri
stopi upravni odlior k ‘pravilni orga
nizaciji in krajevni odbor OF k pra
vilnemu zainteresiranju ljudi do dela. 
Ni pa še s tem rečeno, da bo delo 
vedno tako dobro poteka'6, kajti še 
vedno mora odbor skrbeti za pravilen 
način organizacije in predpriprav. S 
tem, ko je bilo napovedano tekmova
nje, pa se mora odbor, kakor celotna 
vas, zavedati, da im.n resne tekmo
valce v zapadnem delu okraja t. j. v 
Medani, kjer gradnja poteka, da ra

ste skoro hitreje kakor v Batujah. 
Prav iz teh razlogov bo potrebno še 
pospešiti samo delo in se boriti, da 
pride tudi do njih prehodna zasta
vica, katero bo mogoče dobiti le na 
ta način, da se zanimanje celotne vasi 
obdrži, kakor je to bilo prvi dan 
otvoritve gradilišča.

Ta mala vasica sredi Vipavske do
line nam lahko služi za zgled, kaj in 
koliko se lahko stori in ustvari, če 
ima vaški odbor OF pravilen odnos 
do svojih članov ter če so v odboru 
ljudje ki razumejo potrebo po po
stavitvi gospodarskega in kulturnega 
središča v vasi, iz katerega bo šlo delo 
s pospešenim tempom pri izvajanju 
petletnega plana. Tn vasica nam do
kazuje, da je pol dela že napravlje
nega takrat, ko pokaže vas zanimanje 
do napredka in ki ga čutijo vaščani 
za svoj Sim hitrejši dvig iz gospodar
ske _ zaostalosti ter izboljšanje živ
ljenjskih pogojev. Dom bo nosil ime 
Ivana Cankarja in prav zaradi tega 
jc potrebno, da postane dom vreden 
imena velikega kulturnega delavca 
slovenskega naroda. 2e samo to mora 
povedati, da se lui v tem domu raz
vijalo res pravo kulturno življenje in 
prevzgoja našega kmečkega človeka 
ter da bo s to prevzgojo odstranjena 
zaostalost vasi za mestom', kar je važ
na naloga v naši državi.

Vendar se še vedno najdejo ljudje, 
ki ovirajo gradnjo vaškega zadruž
nega doma zato, ker vede da se jim 
s tem onemogoča še nadaljnje izko
riščanje vas! in vsak z a trm h v korist 
domu jim je udarec v živo. Zato sme
lo na delo, da še tem, ki še vedno ne

III. plenum ljudske prosvete v Ljub
ljani je analiziral in približal delovnemu 
ljudstvu vse probleme, ki se pojavljajo 
na terenu.

Naš okraj je bil še nedavno razdeljen, 
zaradi načrtnega in razdiralnega zavla
čevanja ureditve meje v tem predelu 
med conama A in B. Zavedati sc 
moramo, da je bila v coni B res tista 
prava ljudska oblast, ki je težita za 
tem, da se dvigne naše ljudstvo in po
globi ljudsko prosvetno delo, v skladu 
s cilji, ki so se pred nas postavljali v 
borbi za obnovo, za ukrotltev Lijaka in 
priključitev k FLRJ ter, da so ljudske 
množice Imele zato možnost razmaha pri 
ustvarjalnem delu. S tem je bila dana 
možnost, da se utrdijo tudi osnovne 
oblike ljudskoprosvetnega dela, to je 
Idejno močne kulturne skupine v okviru 
prosvetnih svetov.

V teli dveh letih pa je ng drugi strani 
ljudstvo cone A moralo voditi dejansko 
borbo proti nazadnjaški politiki zapad- 
nega imperializma In je svoje delo 
usmerjalo v politične akcije zoper tiste, 
ki so s požiganjem naših knjig, zapira
njem naših kulturnih ustanov, prepovedjo 
in dejanskim) napadi na naše Slovensko 
gledališče, zavirati vsak kulturni razvoj 
našega politično pravilno usmerjenega 
ljudstva.

To razliko je treba tudi upoštevati, 
ko ugotavljamo današnjo situacijo.

Ljudstvo je na področju ljudske umet
nosti opravilo veliko delo. Sa)< Imajo 
ljudje močno nagnjenje do Igranja, petja, 
folklore, recitiranja, kljub temu pa v tej 
umetnosti ne zapazimo smotrne pomoči 
pri oblikovanju naših ljudi. Prevečkrat 
se študira in pri tem študiranju filo
zofira o nečem, kar ljudem ni blizu, 
dočim pa pri tem ne dajemo tistega 
bistva, ki daje pravi Izraz gospodarskim 
vprašanjem, kt se danes dnevno pojav
ljajo.

Ker je kulturno-umetniško udejstvo
vanje skorajda osnovna forma udejstvo
vanja na polju ljudske prosvete v našem 
okraju, naprej o tem. Najbolj je razvito 
glasbeno življenje v pevskih zborih. 
Skoro v vsaki vasi Je postavljen večji 
ali manjši pevski zbor. Pri tem pa je 
opaziti občutno pomanjkanje mladih In 
dobrih pevovodij. V celoti je 60 pevo
vodij z znanjem teorije, od katerih jc 
■15*/i kmetov, 17'/» delavcev, 29"/i uči
teljev In 17'/i intelektualcev. Delavci in 
kmetje so po večini samouki s krajšimi 
pavovodsklmi tečaji. Med najboljšimi 
pevskimi zberi so: mešani pevski zbor 
I/. Podrage, Dornberga, Vogrskega, Sol
kana in Vrtojbe ter sindikalni pevski 
zbor žage Rizzatto. V okraju obstojajo 
le 3 sindikalni pevski zbori, kar gotovo 
ni preveč zadovoljivo.

Med najboljše godbe na pihala prište
vamo mlado godbo <t Vogrskega, kateri 
je uspelo, da je v kratkem času svojega

primernih prostorov in odrov. Kljub 
vsem naporom ta problem danes šfi ni 

popolnosti rešen, pristopamo pa k 
gradnji zadružnih domov, kjer bomo 
zgradili tudi primerne dvorane, ki bodo 
omogočile močan razvoj dramskega udej
stvovanja.

Mnogo manj smo storili na agitacij
skem polju. Kljub temu, da so v okraju 
103 knjižnice s 70 knjižničarji, še ne mo
remo trditi, da naše knjižnice v celoti 
izvršijo svoje naloge.

Ena Izmed najvažnejših nalog je bre* 
dvoma organiziranje študijskih krožkov 
in predavanj v obliki ljudskih univerz.

Pri študiju, pri urejanju ljudskih pri
reditev, iger, koncertov moramo imeti 
pred očmi velike gospodarske naloge v 
našem petletnem pianu. Teh nalog brez 
visoko kulturnih ln Izobraženih ljudi, 
brez strokovnjakov v duhu novega časa, 
ne bomo mogli v celoti izvesti.

Za dosego te velike kulturne zmage 
na področju, ljudske prosvete so potrebna 
tudi posebne organizacijske oblike tn 
prijemi. Ljudska prosveta se mora orga
nizacijsko razvijati na temelju našega 
delovnega prccesa, z njim rasti In se 
dvigati. Politična zavest, ki so jo mno
žice pridobile v borbi ln jo utrdita s 
svojo zniago, nam more služiti za osnovo 
pri Izkušnjah vsakdanjega deča, sproti 
jo moramo razširjati na področje, ki jih 
predstavlja naš gospodarski plan. Za nov 
odnos do dela je treba mobilizirati sle
hernega našega delavca, kmeta in delov
nega intetigenta v izvrševanju planskih 
nalog.

Ena najvažnejših nalog, ki sa danes 
postavljajo pred prosvetnimi sveti je, 
da neposredno sodelujejo z vsemi obli
kami kulturnega dela pri gradijji za
družnih domov.

Gradnja zadružnih .domov pomeni na 
drugi strani tudi sistematično vključe
vanje našega kmeta v plan. Ti zadružni 
domov] bodo predstavljali žarišče vsega 
gospodarskega, političnega in kulturnega 
življenja naših vasi. S to veliko spre
membo, ki se bo v tem času izvršila 
v naši vasi, pa je nujno, da z vsemi 
oblikami ljudsko-prosvetnega dela pri
stopimo tudi k idejnemu preoblikovanju 
našega kmeta, da bo pravilno razumel 
gospodarske ukrepe in pa velike koristi, 
Hi jih daja zadružni sektor pri izbolj
šanju našega kmečkega gospodarstva.

Kako bedo konkretno kulturni delavci 
izvršili to veliko nalogo? Po vaseh 
bomo z raznimi predavanji o zadruž
ništvu poučili naše kmečko ljudstvo, 
organizirati bomo razne študijske krožke, 
na katerih bomo predelavali tozadevno 
snov, Izrabili bomo vse agitacijske 
oblike: naše sten-čase, ki so se več ali 
manj opustili aii zanemariti, na vidna 
mesta bomo postavili grafikone, ki bodo 
dnevno prikazovali uspehe na samem

Začeli so z zanosom In veseljem • ■
obstoja pokazala nadvse zadovoljive 
uspehe. Po Isti poti gredo tudi godbe 
iz Šempasa, Rihemberga, Mirna In Me
dane. \

Dramatska umetnost je po vojni za
vzela vse večji razmah. Poedine vasi 
že danes uprizarjajo težja odrska dela. 

Močno sc občuti pomanjkanje za to

zaupajo in ne verujejo v naše roke, 
dokažemo, kaj in koliko lahko stori 
ljudstvo v svoji državi.

f K
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Pogled na zadružni dom in skladiščno poslopje v Njivicah-.Uuu, v katerem bo tudi veterinar ka ambulanta

gradillšču. S pohvalami in nagradam' 
bomo dvigali zavest našim udarni
kom in najboljšim delovnim kolektivom, 
zaktivlzirali naše žene, da bodu pripra
vile prehodne zastavice in se tudi same 
vključile v tekmovanju za večjo sto
rilnost.

Pri vsem tem pa jasno ne smemo po
zabiti na eno, to je mobilizacijo vseh 
razpoložljivih sil v vasi za skupno de
lo, ki bo last slehernega vaščanu. Prav 
tako pa razgibati tudi delavce po tovar
nah ln obratih, da bodo svoje boga
te izkušnje prenesli na gradilišča In da
jali napotke, kako čimboljše pristopiti 
k samemu delu.

Ljudem bomo morali prikazat!, da ho 
zadružni dom tisti, ki jim bo olajšal 
markikatero delo, jim omogočil distri
bucijo pridelkov, kot tudi nakup naj
potrebnejših živil, krme, semen, gnojil 
In drugo.

Na drugi strani pa se moramo dobro 
zavedati, da bo to tudi dom oddiha po 
trudapolnSm vsakodnevnem delu, ki ga 
opravljajo.

Sleherni poedlnec se mora zavedati po
membnih besed: »Mi gradimo zadružne 
domove ln oni grade nas«. S. L.
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€)nstran meje • • •
V Gorici feodo volili slovenskega 

kandidata v rimski parlament
Na predlog Demokratične fronte 

Slovencev v Italiji je medpokrajinski 
odbor Demokratične ljudske fronte 
Italije odobril s polnim razumeva
njem, da se na skupni kandidatni li
sti za poslansko zbornico postavi slo
venski kandidat.

Po željah slovenskega življa je bil 
Dostavljen na listo Demokratične 
ljudske fronte kot kandidat Dr. Lam- 
bert Mermal ja, Slovenec iz Gorice, 
znan protifašistični borec.

Po vsej republiki je predvolilna 
kampanja zajela vse demokratične 
sile Italije in jih zelo razgibala. Ta 
razgibanost predstavlja pravo moč 
demokratičnih množic ki so se nave
ličale zgolj varljivih obljub in raznih 
mamil sedanje vlade in protiljudskih 
privilegirancev, ki so povsem v slu
žbi ZDA in Vatikana.

Seveda je borbenost in odločnost 
Italijanskega demokratičnega ljud

stva vzbudila v nekaterih krogih 
upravičeno bojazen. Na vse načine 
poizkušajo ti še v teh zadnjih mo
mentih grozili in zatirati delovne 
množice Italije. Slovenci, ki se skup
no z italijanskim narodom borijo za 
demokracijo v Italiji, bodo šli skup
no z njimi na volitve, da si bodo la
žje utirali pot miru, dela in pravice.

Volitve 18. aprila bodo tako poka
zale odločno voljo in moč delovnega 
ljudstva italijanske republike. Ob
enem pa bo 18. april dan obsodbe 
vsega gnilega, bo obsodba vseh tistih, 
ki ne žive z ljudstvom, ki so odpadli 
od njega. 18. april bo razkrinkal voj
ne hujskače in prodance kapitalistič
nega sveta ter odločno dokazal do
slednost borbe demokratičnih sil 
Itdlije proti vojni in imperializmu, 
za mir in pravico med narodi, za 
boljše, vrednejše življenje vsega 
ljudstva.

£}udslei dom v Sorici 
fc last goriš&ih Slovencev

Demokratična fronta Slovencev je 
sestavila spomenico, v kateri zahteva 
med drugim tudi dokončno vrnitev 
Ljudskega doma v Gorici goriškim 
Slovencem. Ljudski dom je služil nad 
20 let goriškim Slovencem kot zato
čišče, bil je sedež slovenskih gospo
darskih, kulturnih organizacij v Go
rici. Povsem razumljivo je, da fa
šizmu vse to ni bilo všeč, da bi go- 
riški Sovenci imeli tak center in 'p 
prisilil e postavitvijo posebnega komi
sarja za ta dom lastnike, da so dom 
prodali za malenkostno vsoto.

Po osvoboditvi Slovenskega Pri; 
morja in s tem tudi Gorice s strani 
naših partizanskih edinic, je seveda 
postal Ljudski dom spet las: gori-

ških Slovencev. Od tedaj dalje in ?e 
pod Angloameriško vojaško upravo 
je bil Ljudski dom prava trdnjava 
Slovencev, ki so se skupno z antifa
šisti Italijani upirali vsem krivicam, 
ki jih je delala Zavezniška vojaška 
uprava.

Vsem Goričanom je še v snovnimi 
dan, ko je ZVU enostavno vrgla iz 
stavbe Ljudskega doma vse naše an
tifašistične organizacije in zasedla s 
svojimi vojaki naš gospodarski in 
kulturni sedež.

Danes se v Gorici že dalj časa vrši 
borba goriških Slovencev za Ljud
ski dom, da bi spet prišel v last 
onim, ki so ga s svojimi lastnimi 
sredstvi in pomočjo ljudstva zgradili.

Civilna policija vrši aretacije ob kongresu 
antifašistk v Trstu

V Trstu so se sestale antifašistke 
na svojem kongresu, na katerega so 
bile vabljene tudi zastopnice drugih 
dežel. V častno predsedstvo so bile 
izvoljene tudi vabljene zastopnice 
tujih narodov, ki jim je prepoved 
okupacijskih oblasti preprečevala 
udeležbo na Kongresu.

Ob otvoritvi kongresa je civilna 
policija zaustavila delegatko anti
fašistk iz Kopra in eno delegatko 
aretirala. Šele na odločen nastop in 
pritisk Kongresa je aretirano dele
gatko civilna policija izpustila.

Nekaj iz Gorice
Gospodarstvo v Gorici je začutilo te

lo začasno postavljene meje. Posebno 
trgovina, mata industrija, obrtništvo 'z 
dneva v dan bolj peša in se vedno po
gosteje zapirajo razne delavnice. Razum
ljivo je, da se število brezposelnih vedno 
bolj veča in s tem nezadovoljstvo stal
no narašča. Mizarstvo je povsem v za
stoju. Lesnih, kuhinjskih in raznih kmeč
kih izdelkov sploh ni mogoče dobiti.

Plače so zelo nizke in nikakor ne za

doščajo za preživljanje. Potrošnja je 
majhna, ker ni dovolj zaslužka. Značil
no je dejstvo, da lahko dobi službo sa
mo po en član vsake družine. Najlaže 
si bomo ustvarili sliko preživljanja de
lavske družine v Gorici, če sl ogledamo 
višino njegove mesečne plače, ki dosega 
največ 12.000 lir. Delavec pri nas, kot 
vemo, prejema minimalno okrog 3300 
dinarjev.

Jasno je, da si delavec za tak denar 
nc more nabaviti vsega, kar potrebuje, 
posebno z ozirom na draginjo, ki vlada 
tam. Cena čebule je 270 lir kg, mesa 600 
lir kg, maslo 1400 lir kg itd. Tekstilne 
predmete ali pa emajlirano posodo ali 
aluminijasto in podobne predmete pa 
sploh ni možno dobiti zaradi stalnega 
naraščanja cen. Nič čudnega potem, da 
se nezadovoljstvo veča, ker prebivalstvo 
zapada vedno globlje v gospodarske 
težkoče. Zato niso redki primeri, ko 
ljudje prodajajo svoja posestva. Tem 
težje je ljudem, posebno ko vidijo ka
ko se v novi Jugoslaviji vidno razvija 
gospodarstvo In s tem neprenehoma dvi
ga življenjski standard vseh delovnih 
ljudi.

Razvoj okrajnega avtopedjetja Gorica
r% . . n.:  i.« i. ci n CK,-ar cp ip nn nrfisPred priključitvijo Primorske k FLR 

Jugoslaviji niso obstojala okrajna avto- 
podjetja. Edino avtopodjetje, ki se je 
bavllo s prevozništvom, je bilo Pokra
jinsko avtopodjetje PAP v Ajdovščini. 
Toda tako centralizirano podjetje ni mo
glo, zlasti v pogledu prevoza blaga, nu
diti vse pomoči. Zato so se v Sloveniji, 
tako tudi na Primorskem ustanovila 
okrajna avtopodjetja pod upravo in nad
zorstvom okrajnih izvršilnih odborov.

Ustanovitev takih podjetij je olajšala 
delo PAP in DAPPS a, obenem je posta
vila pogoje za pravilno reševanje pre
vozniških vprašanj po okrajih.

Ustanovilo se je tako tudi okrajno 
avtopodjetje za Goriško. Jasno je, da 
začetna dela niso bila lahka. Primanj
kovalo je materiala, strokovnega kadra, 
primanjkovala so skratka vsa osnovna 
sredstva, ki naj bi omogočila takojšen 
razvoj nove ustanove. Rešitev vpraša
nja razvoja je slonela le na sposobnosti 
upravnikov In upravnega aparata, pred
vsem pa na požrtvovalnosti delovne sile 
In vsega pomožnega osebja sploh.

Okrajno avtopodjetje za Goriško se je 
ustanovilo 5. maja 1947. Pokrajinsko av
topodjetje je novi ustanovi odstopilo 8 
tovornih kamionov, od katerih je bilo 
uporabnih le 5, s tremi prikolicami. Za 
delovno silo pa problem ni bil tako 
težaven, ker se je osebje bivše mehanič
ne delavnice PNOO-ja skoro v celoti in 
z navdušenjem vključilo v novo avto
podjetje. Z osebjem je prišlo tudi neko
liko orodja, ki pa ni zadostovalo; ker 
ni primerno služilo potrebam nove usta
nove, ki se ni bavlla v glavnem s po
pravili lahkih potniških avtomobilov, 
marveč s popraviti težkih tovornih avto
mobilov.

Uprava je rešila problem tako: stopila 
je v stik z ostalimi avtopodjetji na 
Primorskem in okrepila stike z DAPPS- 
om. Avtopodjetja so OKAP-u Gorica od- 
stopila stvari, ki jih niso rabila, OKAP 
pa je njim dal predmete, ki jih je imel 
odveč. S tako zdravo zamenjavo si je 
podjetje ustvarilo pogoje za razvoj. Na
ravno je, da so gotovo orodje, ki ga ni 
bilo mogoče nabaviti, izdelali za silo v 
samem podjetju. Druga važna težava je 
bila v pomanjkanju gum nekaterih di
menzij In tudi pri tem je podjetje našlo 
rešitev. Predelalo je celo vrsto avtoko- 
les, da so jim lahko postavili gume, ki 
po jih Imeli na razpolago. Dejstvo, da 
Je podjetje rešilo vprašanje pomanjkanja 
gum. priča, da volja delavcev pri teža
vi ni omahnila, pač pa je prav v težavi 
nagla moč za še vztrajnejše delo. Pod
jetje je tako usposobilo tudi vse neupo- 

kamione.
Podjetje po priključitvi predela cone 

jjf bi ..imelo primernih prostorov. V Aj
dovščini Hi bilo garaž In delavnica sama

Ob ustanovitvi je dobilo podjetje od 
okraja 1,000.000 jugolir, vsota, ki naj bi 
služila za pričetek. To vsoto je podjet
je v celoti vrnilo.

Vsi tl uspehi kažejo na veliko zavest 
delavcev In vajencev v podjetju ln na 
iznajdljivost uprave.

Tudi sindikalno delo ne zaostaja, to
da je še premalo konkretnosti. Nekateri 
delavci se še premalo zavedajo važnosti 
sindikata In sindikalni odbor si še ne 
zna ustvariti dovolj vpliva. Sindikalni 
odbor bo moral s temeljitejšim študijem, 
pri čemer lahko pomagajo dobri in izo
braženi kadri, ki so v podjetju, s kon
trolo nad udejstvovanjem na sindikal
nem poprišču, vsidrati pojem o važnosti 
sindikata med vsemi delavci In vajenci.

Na položaj vsega delovnega kolektiva 
In posameznikov je treba polagati vso 
pažnjo. Kako se je ta sindikat šele 
pred kratkim spomnil na nabavo blaga 
za delavce, jasno priča o tem primer 
skladiščnika Belingerja, starega partiza
na in aktivista, ki je moral vso zimo 
vršiti svoj posel v mrazu ln blatu; da, 
sindikat se je vse premalo zavzel za 
položaj delavstva.

Toda sindikalna podružnica je kljub 
vsemu temu tudi nekaj napravila. V spo
razumu z upravo je sindikat sklenil da
jati najboljšim delavcem denarne nagra
de, ki so jih doslej razdelili za 22.009 di
narjev. Sindikat je poskrbel tudi za na
bavo spodnjega perila, čevljev in delov
nih oblek za delavce. Uprava je s sindi
katom še kar dobro povezana. Delavci 
so se prostovoljno udeležili pri čiščenju 
dvorišča in drugih objektov v In izven 
delavnice. Napravili so preko 250 ur pro
stovoljnega dela.

Med delavci se odlikujeta B o š k i n 
Milko in Rolih Ivan. V upravi 
prednjači zaradi požrtvovalnega dela 
Kovic Karmela. Upravnik tov. Za
vrtanik je agilen pri delu ln priljubljen 
med delavci. Tudi šoferji požrtvovalno 
prispevajo k razvoju podjetja s tovari
šico Podgornik Darino na čelu. Pohva
liti pa moramo splošno vse delavce, ki 
so pripomogli k dvigu podjetja in va
jence, ki so jim bili ter jim bodo v bo
doče še konkretneje dani pogoji za učin
kovitejšo strokovno izobrazbo.

V kratkem bo podjetje proglasilo prve 
udarnike.

Akcija za pomoč grškemu ljudstvu
V času od 22. februarja do 1. marca 

je Okrajni ljudski odbor za pomoč 
grškemu ljudstvu potom doslej preje
tih poročil ugotovil, da je bila zbrana 
vsota 47. 260 din

Sodelovalo je 17 vasi in 15 sindi
kalnih podružnic.

Vasi, ki so sodelovale pri akciji, so 
sledeče: Bilje, Osek, Brje, Grgar, Bu- 
danje, Renče, Gornji Lokavec, St. 
Lovrenc, Kojsko, Deskle, Dolnje in 
Gornje Cerovo, Sveto, Dol—Predme

ja, Solkan, Planina ter sledeče sindi
kalne podružnice: Okrajni nameščen
ci— Gorica, Narodna banka — Ajdov
ščina, Infekcijska bolnica Struje, 
Kmetijska šola — Lože, Krajevna in
dustrija in obrt Šempas, Bolnica Vi
pava, Zidgrad — Šempeter — Miren, 
Selo in Renče, Mizarska delavnica 
Bukovica, Krajevna industrija in 
obrt Lokavec, Cestarji — Brda, LIPA 
Ajdovščina, Prometni delavci posta
ja Gorica.

FIZKULTURA
Smučarske tekme za prvenstvo 

Goriškega okraja
Zadnji zapadel sneg so izkoristili smu

čarji našega okraja. Ko je bila Vipavska 
dolina že vsa kopna in Nova Gorica v 
samem soncu so smučarji preizkusili, ko
liko znanja jim je še ostalo od lanskega 
leta, saj so mnogi tekmovalci letos 
imeli prvič smuči na nogah.

Tekme je organiziral OFO v nedeljo 
29. februarja 1948 na smučarskih terenih 
na Lokvah. Lep dan je privabil precej
šnje število smučarjev, kot tudi gledal
cev. Isti dan so tudi smučarji zgornje 
Vipavske doline šli polagat norme za 
tlzkulturni znak v Črni vrh. Množična 
udeležba na snežnih poljanah in pri tek
mah zagotavlja napredek v tej panogi 
fizkulture.

Pomanjkanje je le v tem, da našim 
fizkulturnikom smučarjem primanjkuje 
zavestne športne discipline, ki je prvi 
predpogoj za uspešno delo. Ko bi se isti 
zavedali, da uspeh vsakih tekem, kakor 
tudi športnih prireditev zavisi od tova
riške borbenosti in prevzgojene discipli
ne, bi ne bilo tr.el>a v nedeljo na tek
mah ^odnikom in kontrolam vplivati na 
tekmovalce, jih pozivati na Start in ^re
ševati probleme, ki bi lahko z malo več
jo aktivnostjo vseh tekmovalcev In pri
rediteljev odpadle. Vsi taki nedostatkl 
morajo v bodoče odpasti, da bomo res 
lahko kos nalogam, ki nas čakajo na 
tlzkulturnem polju. Vzgojiti moramo lik 
borbenega tizkulturnlka, borca za socia

listično gospodarstvo.
Rezultati:

SLALOM:
1. Podgornik Anton FD Čepovan 43,1.
2. Namar Kazimir FD »Volga« Solkan

44.1.
3 Balderman Rudi FD »Volga« Solkan 

44,3.
4. Boštjančič Julko FD Gorica 45,4.
5. Skok Ludvik FA Lokve 47,2.

SMUK:
1. Balderman Rudi FD »Volga« Solkan

31.2.
2. Hojak Valdl FD Čepovan 34,4.
3. Vončina Karel FD Gorica 35.
4. Murovec Ivan FD Čepovan 35,2.
5. Skok Ludvik FA Lokve 36,2.

ČLANI 18 km:
t. Kolenc Ivan FA Lokve 1.50.32.
2. Kolenc Mirko FA Lokve 1.52.3/10.
3. Gruden Rafael FA Lokve 2.14.12.

MLADINA 8 km:
1. Murovec Ivan FD Čepovan 52 8.
2. Krivec Bruno FD Čepovan 54.8.

ČLANICE 4 km:
1. Kofol Poldi FD Čepovan 42.38.
2. Kofol Cvetka FD Čepovan 44.03.
3 Uršič Fernanda FD Gorica 56.16.

PIONIRJI 1 km:
1. Kamenšak Vlado Gimnazija Šem

peter 15.47.
2. Bizjak, Bruno FA Lokve 15.49.
3. Krivec Viljan FA Lokve 15.52.
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ni bila prostorna. Stvar se je po prese
litvi v Solkan nekoliko Izboljšala. Toda 
še sedaj prostori ne odgovarjajo, ker ni
so prostorni, niso na prometnem kraju 
ln kamioni nimajo svojih garaž. Da se 
morajo delavci pri delu stiskati drug k 
drugemu, da kamioni le s težavo vozijo 
In odhajajo Iz delavnice ln da je v le
vem vogalu ob delavnici nametana cela 
vrsta predmetov, ni najlepše. Stvar bo 
čez nekaj mesecev, ko bo podjetje do
bilo nove lokale, ki se sedaj z brzino 
gradijo v Solkanu, rešena. Tedaj bodo 
podjetju dani vsi pogoji za krepek razvoj 
in bo marsikateri problem, ki še dane9 
nastaja, morda tudi po nepotrebnem, od
padel.

Novi lokali bodo sodobno urejeni. Bo 
garaža za 12 kamionov s površino 330 kv. 
metrov. Zgrajena bo delavnica s 250 kv. 
metrov površine. Ob splošni delavnici za 
popravila pa bodo še mizarska ln kovaška 
delavnica, delavnica za vulkanizlranje 
gum, delavnica za montažo motorjev In 
njihovih delov ter skladišče. Ob delav
nicah pa bodo tudi kopalnice, kjer se 
bodo delavci po končanem delu lahko 
očistili ln osvežili. Na levi strani pa bo
do prostori za upravo, primerna spalni
ca za delavce Iz oddaljenih krajev in 
dvorana za sindikalne ln drugovrstne se
stanke. Tu bo tudi sindikalna menza za 
delavce podjetja.

Okrajno avtopodjetje za Goriško je do
slej doseglo lepe uspehe v delu. Jasno, 
da vsem ni bilo mogoče ustreči zaradi 
cele vrste tehničnih težav, vendar so re
zultati dela dokaj zadovoljivi. V prvih 
petih mesecih se je podjetje borilo pred
vsem za svoj obstoj in se bavllo s tem, 
kako naj si uredi delavnice, kje naj ku
pi orodje ln kako naj reši ostale osnov
ne težave. Ko pa si je podjetje orodje 
nakupilo, rešilo probleme plač delavcem 
in Bi ustvarilo dober gmotni fond, tedaj 
se je razvoj silno razmahnil.

Preko delavnice OKAP-a Gorica je šlo 
čez 200 motornih vozil v popolno ali 
delne reparaže In v razna popravila. Po
polnoma je obnovila 2 GMCa, 1 prikoli
co, 1 OM Taurus in 1 Mercedes. Delavci 
so razne komade, ki se jih na trgu ni 
dobilo, kar sami izdelali ali pa s pomoč
jo drugih podjetij. To je velika stvar, 
če se računa na pomanjkanje materiala, 
zlasti originalnih komadov motorjev.

Kamion! OKAP-a so v veliki pomoči 
vsem trgovskim ln industrijskim ustano
vam okraja. Prevozniških naročil je bilo 
v zadnjem času toliko, da sl je podjetje 
le s težavo popravilo svoja sredstva. 
Kamioni so prevozili v letu 1947 129.353 
km s 5300 tonami tovora. Skupna vred
nost Izvršenega dela znaša 3,330.868 din, 
pri tem je imelo podjetje 838.000 din či
stega dobička.

O O F § S I
Obnovitvena zadruga »Goriški kras” 

v Kostanjevici na Krasu
gospodarskih poslopij ter 18 manjših 
objektov. Pri ocenitvi se ni upošteva
la obnova izvršena pred priključitvi
jo. Anglo- ameriška uprava je obnav
ljala nekaj malega samo v Vojščiei in 
Selu in se omejita samo na stanovanj
ska poslopja, zato je tudi večje^ šte
vilo gospodarskih poslopij, ki še čaka
jo obnove, visoko v razmerju s števi
lom stanovanjskih hiš. _

Obnovitvena zadruga »Goriški 
Kras« je pričela takoj po ustanovitvi 
z delom. Danes šteje 181 članov. 
Kljub zimskemu času je bilo ves čas 
v polnem teku obnavljanje 15 poslo
pij. Pri delu je zaposlenih povprečno 
60 delavcev raznih strok. Iz investi
cijskega kredita je Obnovitvena za
druga črpala 800.000 din. la vsota je 
služila za plačilo mezd delavcem, na
kup raznega materiala ter tovorniine. 
JCar se tiče prevoza, je od vseh ob
novitvenih zadrug najbolj prizadeta 
obnovitvena zadruga »Goriški Kras«, 
ker je oddaljena od vsakega centra, 
prav tako zaradi krivične meje, ki je 
odtrgala glavno cesto in mora zato 
po velikih ovinkih prevažati gradbeni 
material na gradbeno mesto. Ravno 
te okoliščine ovirajo delo, kakor 
tudi pomanjkanje raznega^ materiala, 
predvsem tramovje in strešnikov.

Obnovitvena zadruga ima tudi last
no apnenco v Lipi. 735 stotov apna je 
bilo razdeljenega za obnovo vasi. 
Druga apnenica pa bo postavljena v 
Kostanjevica, ki bo dala približno 700 
stotov apna, kar bo zadostovalo za 

,u, ulu, i. j. ^ — letošnji plan obnove T. A,
Nameščenci okrajnega ljudskega odbora Gorica 

so se vključili v prvomajsko tekmovanje
bodo obravnavali množično politične 
in gospodarske probleme. Prav tako 
bodo masovno obdelali uredbo o 
agrarni reformi in uredbo o splošni 
državni kontroli ter higieni itd.

Posamezne skupine pa bodo samo
stojno študirale snov, ki spada v 
njihovo stroko, t. j. zakone in ured
be, navodila o administraciji itd.

Sindikalna podružnica bo aktivno 
sodelovala pri gradnji zadružnih do
mov ter bo v letu 1948 dala 10.000 
delovnih ur, do prvega maja pa 2000 
delovnih ur. Delali bodo predvsem 
pri statistiki, pri gradnji zadružnih 
domov ter pri izkopu gline v .ope
karnah za žganje opeke. Dajali bo
do na gradbiščih fizkulturne iin kul- 
turno-prosvetne prireditve.

Večina pogorelcev našega podeželja 
je bila že koncem leta 1945 včlanje
nih v zadrugah vojnih oškodovancev, 
ki so bile po osvoboditvi ustanovljene 
v bivši coni »A« z okrožnim sedežem 
v Gorici. Tudi vojni oškodovanci na 
Krasu so bili združeni v svoji zadru
gi, ki je skrbela, da bi vsi njeni čla
ni pravilno in ob pravem času prija; 
vili vojno škodo ter tako izposlovali 
pri pri takratni anglo-amenški voja
ški upravi, da bi pričela z gradnjo 
porušenih domov, toda pri njej niso 
našli razumevanja.

Takoj po priključitvi se je zavedno 
ljudstvo goriškega krasa,_ t. j. petih 
KLO-jev, ki obsegajo enajst vasi, pri
pravljalo za ustanovitev obnovitvene 
zadruge, da bi takoj pričeli z obnovo.

Na pobudo tovariša Milaniča iz Voj- 
ščice in tovariša Ferfolja Franca iz 
Sel se je v prisotnosti okrajnega re
ferenta za gradnje in obnovo na ob
čnem zboru v Vojščiei, dne 18. okto
bra 1947 ustanovila obnovitvena za
druga »Goriški Kras«. Upravni odbor 
je bil izvoljen tako, da ima vsaka vas 
v njem svojega zastopnika. Na svo
ji prvi seja je upravni odibor odločil, 
naj bi bil sedež zadruge v Kostanje
vici, ki odgovarja središču delokroga.

Vse vasi Goriškega Krasa so za 
časa okupacije ;<n osvobodilne borbe 
utrpele veliko škodo. Vasi Vojščica in 
Sela sta bili popolnoma uničeni. Po
vzročena škoda je bila ocenjena v 
teku popisa porušenega podeželja, ki 
znaša v skupni vrednosti 54 milijo
nov din, t. j. 47 stanovanjskih in 125

Mladinke pred startom

Pred upravne nameščence naših 
forumov ljudske oblasti postavlja naš 
petletni plan prav tako velike na
loge. Zahteva od vsakega, da je ko« 
nalogam, ki spadajo v njegov delo
krog. Zato je neizogibno potrebno, da 
tudi' mnogo študirajo in se sezna
njajo z vsemi zakoni in uredbami 
ter splošno gospodarsko problema
tiko. Bati morajo politični aktivisti s 
pravilnim odnosom do dela in ljudi.
To je imela v vidiku sindikalna po
družnica nameščencev okraj, ljud
skega odbora Gorica, M je vzela v 
načrt svojega prvomajskega tekmo
vanja v prvi vrsti študij.

Podružnica je razdeljena na sku
pine po odsekih in po posameznih 
sektorjih dela. V 15 študijskih urah

Iz Ročinja
Medtem, ko naše delovno ljudstvo vla- 

/ga vse svoje sile za gospodarski dvig 
naše -dežele, da jo čim prej dvignemo v 
kulturno razvito in industrijsko deželo, 
ko se bori za izvedbo In prekoračenji 
plana, hočejo posamezni protiljud9kl ele
menti zavirati to izvedbo našega plana 
z razbijanjem enotnosti naših vasi.

Tak primer smo lahko pred kratkim 
videli v vasi Ročinj, ki je bila v času 
NOB precej aktivna. Pozneje pa se je 
začel v vasi razkol, kar je brez dvoma 
posledica delovanja župnika Reja, ki je 
pobegnil ‘v Gorico. Iste grupe ljudi, ki 
so rovarili v vasi in ustvarjali nerazpo
ložene, se je poslužll tudi župnik Zorko 
Stanko, duhovnik iz Srednjega, ki je 
opravljal cerkvene obrede tudi v Roči
nju. Omenjeni je znal spretno izrabiti 
verska čustva vaščanov In tudi delno 
pri nekaterih uspel. To nam zlasti kaže 
dejstvo, da se je g. župnik, kot vsi čla
ni OF, udeležil masovnega zborovanja 
OF v Ročinju, kjer je na zahrbten način 
odvračal ljudstvo od dela in skušal raz
poditi diskutiranje s tem, kar je ome
njala Nova Gorica o njem. Tu naj bi se 
g. župnik obrnil sam do odbora OF, ne 
pa da je podtalno netil sovraštvo in 
razgrajanje v vasi.

Krajevni odbor OF v Ročinju je spo
znal nevarnost neenotnosti vasi in je za
to sklical sestanek, da se stanje v vasi 
popravi. Ko je bil ljudstvu obrazložen 
namen sestanka in' se je mnogo razprav
ljalo, je povzel besedo tudi član okraj
nega sekretariata OF. Tovariš je pouda
ril pomen borbe proti Imperializmu in 
vsem, ki so sovražniki delovnega ljud
stva, ter pomen gospodarske izgradnje 
naše dežele pri izvajanju petletnega pla
na. Ker je župnik tudi želel spregovo
riti, mu je bilo tudi to dopuščeno. Med 
drugim, ko je govoril, kje se je učil, kje 
je študiral in drugo, je povedal tudi to, 
da je 5. maja 1945 odšel na Koroško v 
Celovec, ker mu je nek bogoslovec v 
Ljubljani Izjavil, da v Ljubljani ne bo 
več bogoslužja.

Kdo je takrat bežal iz Jugoslavije ob 
osvobajanju, menda ni treba posebej raz
lagati. In kakšne študije so dajali na 
Koroškem In v Italiji kraji, kjer se je

* 1 %
Tekmovalci za fizkultumi znak na Lokvah

Fizkult. delo na zidar« 
skem tečaju v Renčah
Na tromesečnem zidarskem tečaju v 

Renčah, katerega obiskuje 81 vajencev 
iz treh okrajev Primorske, poleg svojih 
učnih predmetov tečajniki z veseljem 
gojijo tudi fizkulturo. Njihovo delo na 
tem polju je vsestransko požrtvovalno, 
saj so v to delo vložili veKko pažnje in 
dosegli znatne uspehe. Prav v tem tednu 
so bili podeljeni 70 tečajnikom fizkultur- 
ni znaki, ki so si jih priborili - s polaga
njem norm v času tečaja in pri gradnji 
novega flzkulturnega prostora v Šem
petru.

Taka borbenost na fizkulturnem polju, 
kvaliteta dela in tovariška disciplina 
mora biti vzgled vsem tistim, ki danes 
zanemarjajo lizkulturno delo.

Sprejem pionirjev 
v Lozicah

V vasi Ložice pri Anhovem ob So
či je bilo 43 pionirjev sprejetih v 
ZPj. Proslavili eo ta dan s primerno 
prireditvijo. Tovarišica učiteljica jim 
je pojasnila dolžnosti novoeprejetih. v 
pionirski organizaciji: učenje in dis
ciplina, ljubezen do dela ;n domovine. 
Tovarišica vaditeljica odreda je med 
slovesnostjo izročila zastavo koman
dirju odreda, čete in desetarjem, vsa
kemu pionirju svoj robec, kar je vsak 
z veseljem in navdušenjem sprejel. 
Pionirji so se obvezali, da 6e bodo 
učili, nabirali čina več železa ter 6ami 
organizirali še eno prireditev v naj
krajšem času. M. M.

Naj ne bo vasi v goriškem okraju, ki bi ne imela dopis
nika za »Novo Gorico«!

nahajal župnik Zorko, tudi menda ni 
treba pojasnjevati. O tem bi g. župnik 
sam vedel najbolje povedati. Običajno se 
duhovniki, ki so se vrnili prav lz takih 
krajev opirajo na to, da se v politiko 
in torej v delo pri OF ne mešajo In da 
so vedno lojalni do oblasti. Opazili pa 
smo, da se prav za to »lojalnostjo« zbi
ra rovarjenje ln zahrbtnost. Povsem ra
zumljivo je, da so se našli v Inozemstvu 
inštruktorji, ki so znali naučiti neka
tere tudi nove taktike, s katero se ne 

tako pred oblastjo in OF kompromi
tirali.

Ljudstvo v Ročinju in sosednjem Dob- 
larju je spoznalo vse to in sklenilo, da 
bo odslej naprej še bolj enotno in složno 
delalo za skupnost. Delovni kolektiv 
elektrarne Doblar je ob tej priliki pred
lagal resolucijo, ki jo je ljudstvo spre
jelo. Resolucija pravi:

»Ker nam je vsem znano protiljudsko 
delovanje večine duhovščine v času 
NOB in kar v veliki meri izvaja še da
nes, ker nepoučeno prebivalstvo zapelju
je in odvaja od vsega naprednega delo
vanja naših ljudskih množic, smatramo 
za nujno, da se zavrne zahteva onega 
dela prebivalcev na ozemlju krajevnega 
ljudskega odbora Ročinj, ki je zahtevalo, 
da se postavi v Ročinj župnik, ki bi 
po nalogu že tolikokrat razkrinkanih so
vražnikov našega delovnega ljudstva, 
deloval razdiralno v škodo našega ljud
stva.

Zato je odločna zahteva vsega delov
nega kolektiva elektrarne Doblar, da se 
nobenemu duhovniku, ki nima resne vo
lje lojalno sodelovati z ljudsko oblastjo, 
ne dovoli naseliti se v Ročinj in tam 
delovati, ker bi to pomenilo resno ne
varnost za naš napredek.«

Slede podpisi.

Lep uspeh orkestralnega 
vokalnega koncerta 

v Brdih
V nedeljo 7. marca ob 17. uri je prire

dil godbeni krožek »Triglav« iz Šempe
tra pri Gorici v Dobrovem orkestralni in 
vokalni koncert, ki je izpadel v popol
no zadovoljstvo številnega občinstva, ki 
je napolnilo obširno dvorano. Na razpo
redu so bile razne skladbe . domačih in 
tujih mojstrov, katere so naši Brici po
zdravili z burnim odobravanjem. Poseb
no so ugajale briškemu prebivalstvu pe
smi in samospevi, katere so dovršeno 
zapela baritona Uršič in Cijan.

Ob zaključku tega, Izredno dobro uspe
lega koncerta, se je zahvalil krožku 
predsednik krajevnega prosvetnega sveta 
ter izrazil upanje, da bi se podobne pri
reditve morale še večkrat vršiti in da 
je potrebno, da se naših Brd godbeni 
krožek »Triglav« še večkrat spomni, za 
kar mu bodo dobre godbe in lepega pet
ja željni Brici iz srca hvaležni.

Pozdravljamo Iniciativo šempetrskega 
društva, ki je z uspehom gostovalo že po 
raznih krajih naše Goriške ter tako v 
veliki meri pripomoglo k širjenju našo 
godbe In petja.

Objave
Tovariš Nemec Ivan pok. Jožeta lu 

Marije Mermolja, rojen v Šempetra 7. 9. 
1877, sedaj stanujoč v Vrtojbi štev. 260, 
proglaša za neveljavne svoje dokumen
te (osebno Izkaznico in izkaznico OF), 
ki jih je Izgubil dne 8. februarja 1948.

Med vasmi Podgozd in Ravnica je to
variš Š u š m e 1 Jožef iz Sedovca štev. 
41 izgubil denarnico z osebno, mladinsko 
in OF izkaznico, katere tem potom pro
glaša za neveljavne.

Pahor Ana, rojena v Lokvici na Kra
su 24. marca 1924 je izgubila od Sol
kana do Renč, dne 1. marca 1948, de
narnico z 280 din in vsemi dokumenti 
(osebno fegitimacijo, mladinsko izkazni
co, sindikalno In OF izkaznico).

Najditelja naproša, da vrne dokumente.

Preklic
Izgubljene eo bile tri industrijske nar 

kaznice dne 7. januarja na poti Fojana 
(Brda) riio Šempetra pri Gorici na ime:

1. Fikfak Karolina — Fojana št. 42 — 
številka industrijske nakaznice 280788-IG.

2. Fikfak Silvester — Fojnna št. 42 — 
številka industrijske nakaznice 082244-ID.

3. Fikfak Zlatko — Fojana št. 42 — 
številka industrijske nakaznice 082241-JD.

Navedene industrijske nakaznice pro
glašamo za neveljavne.

OPOZORILO
Telefonsko telegrafski center v Postoj

ni opozmrja vse prebivalce v spodnji 
Vipavski dolini in na Krasu, naj se ris 
dotikajo telefonskih in brzojavnih dro
gov nn trasi Šempeter pri Gorici—Prva- 
čiu.a—Dniremberg — Rihernberg—Štanjel1 —■ 
Dutovlje itd., da se ne dogodijo primeri 
nesreč, ker so ti drogovi, ki jih sedaj 
izmenjavajo, zaminirani od Nemcev.

Uredništvo in uorava Solkan, telefon št- 1 in 7. - Ureiuie uredniški odbor. _ Tiska tiskarna »Slovenskega poročevalca« V Ljubljani. - Izhaja vsako drugo soboio.


